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ACTA PLE NÚM. 1/04 
 
 
SESSIÓ CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT EL DIA 29 DE 
GENER DE  2004 
 
 
 
CARÀCTER DE LA SESSIÓ: ORDINÀRIA 
CONVOCATÒRIA: 1ª 
DATA: 29 DE GENER DE 2004  
 
 
 A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les vint hores del dia 
vint-i-nou de gener de dos mil quatre, es reuneixen a la sala de sessions 
d'aquest Ajuntament, prèvia convocatòria realitzada a l’efecte en els termes 
legalment establerts, els membres integrants de l'Ajuntament Ple que a 
continuació es relacionen, en sessió ordinària i primera convocatòria, sota la 
Presidència del senyor Alcalde, i assistits per mi, la Secretària General. 
 
 
 
ASSISTENTS 
 
 
Alcalde 
 
Sr.  José Montilla Aguilera 
 
 
Primer Tinent d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Martínez Flor 
 
 
Tinents/a d'Alcalde 
 
Sr. Vicenç Badenes i Teixidó 
Sr. José Luis Morlanes Galindo 
Sra. Carmen Romero López 
Sr. Ramon Salabert Parramon 
 
 
Regidors/es 
 
Sra. Maria Pilar Albiol Gilabert   
Sr. Nèstor Artís i Villena 
Sr.   Manuel Jesús Casado Ruiz 
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Sra. Susana Cordero Rojas  
Sra.  Elisa Corral Lozano 
Sra.  María José Díaz Algarín 
Sra. María  Isabel Espinosa Fernández 
Sr. Sergi Fernández Mesa 
Sr. Juan Antonio García Díaz 
Sra.  Rocio García Pérez 
Sr. Miguel López Sánchez 
Sr. Perfecto Madrid Olmos 
Sra. Aurora Mendo Sánchez 
Sr. Francesc Molina Núñez 
Sra.  María José Mont Rieiro 
Sra.  Enriqueta Pardo Lanuza 
Sra. Glòria Récio Díaz 
Sr. Joan Tardà i Coma 
 
 
Secretària General 
 
Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
 
Interventor 
 
Sr.  Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
NO ASSISTENT: 
 
Excusa:  
 
Sr. Antonio Balmón Arévalo 
 
 
 
 Per l'Alcaldia-Presidència es declara oberta la sessió, i es passa a 
despatxar els assumptes que figuren a l'ordre del dia i que són els següents: 
 
 

I 
 

PART RESOLUTIVA 
 
 
PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
 
 1.- Aprovació de l'acta núm. 17/03, corresponent a la sessió 
ordinària del dia 23 de desembre de 2003. 
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 L’esborrany de l’acta ha estat lliurat a tots els regidors i regidores 
junt amb la convocatòria d’aquesta sessió. 
 
 PROPOSTES D’ESMENES 
 
 En primer lloc pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que en 
el 7è paràgraf de  la pàgina 59, posa 21.000.000,- d’euros, i són 21.000,- 
euros. 
 
 
 VOTACIÓ         UNANIMITAT 
 
 
 ESMENES APROVADES 
 
 Al 7è paràgraf de la pàgina 59, en lloc de 21.000.000,- euros, ha de 
posar 21.000,- euros. 
 
 
 
 2.- Donar compte i, si és el cas, ratificar els decrets i 
resolucions de l'Alcaldia que a continuació es relacionen. 
 
 
 Per la Secretària de la Corporació i a efectes de  la seva ratificació o 
el seu coneixement, es dóna lectura dels Decrets i Resolucions dictats per 
l'Alcaldia, el text literal dels quals és el següent: 
 
 
 2.1.- Decret núm. 7494/03 de data 30 de desembre 
 
 “Vist l’acord adoptat pel Ple Municipal en sessió celebrada el 25 de 
setembre d’enguany mitjançant el qual es va acordar crear un registre 
telemàtic per a la recepció i la sortida de documents que es trametin per via 
telemàtica a través de l’extranet de les administracions catalanes, a l’adreça 
www.eacat.net, registre amb caràcter auxiliar del Registre General. 
 
 Vist l’informe emès en data 4 de desembre d’enguany per la Cap de 
l’Oficina d’Atenció al Ciutadà i dels Serveis de Qualitat mitjançant el qual es 
proposa que els procediments i/o tràmits que es puguin realitzar per 
l’esmentat canal de comunicació electrònic siguin els següents: 
 

1. Publicacions al Diari Oficial de la Generalitat. 
2. Tramesa d’actes i arxiu electrònic de les mateixes. 
3. Convocatòria de reunions i òrgans col·legiats. 
4. Tauler d’Anuncis. 
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5. Tramitació de la subvenció del Pla Únic d’Obres i Serveis de 
Catalunya. 

6. Tramitació de la subvenció del Fons Europeu de 
desenvolupament regional. 

7. Tramitació de la subvenció de gestió interadministrativa i 
prestació de serveis per internet. 

 
 Atès que l’article 45 de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, de 
Règim Jurídic de les Administracions Públiques i del Procediment 
Administratiu Comú, estableix que les administracions públiques han 
d’impulsar la utilització i l’aplicació de tècniques i mitjans telemàtics per 
desenvolupar la seva activitat i exercir les seves competències. 
 
 Per tot això, en exercici de les competències que legalment tinc 
atribuïdes 
 

RESOLC 
 
 Primer.- Establir que els procediments i tràmits municipals que es 
podran realitzar mitjançant registre telemàtic a través de l’extranet de les 
administracions catalanes, a l’adreça www.eacat.net, són els següents: 
 
 

1. Publicacions al Diari Oficial de la Generalitat. 
2. Tramesa d’actes i arxiu electrònic de les mateixes. 
3. Convocatòria de reunions i òrgans col·legiats. 
4. Tauler d’Anuncis. 
5. Tramitació de la subvenció del Pla Únic d’Obres i Serveis de 

Catalunya. 
6. Tramitació de la subvenció del Fons Europeu de 

desenvolupament regional. 
7. Tramitació de la subvenció de gestió interadministrativa i 

prestació de serveis per internet. 
 
 Segon.- Donar publicitat al present acord a efectes de general 
coneixement, mitjançant la seva publicació al Butlletí Oficial de la Província, al 
Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya i al Tauler d’Edictes Municipals. 
 
 Tercer.- Notificar el present acord a la Direcció General 
d’Administració Local, als efectes adients. 
 
 Quart.- Donar compte de la present resolució al Ple Municipal pel 
seu coneixement.” 
 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
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 2.2.- Decret núm. 7516/03 de data 31 de desembre  
 
 “Vist l’informe emès per el Departament del Patrimoni Cultural 
Històric i Serveis de Biblioteques d’aquest Ajuntament, del que es desprèn la 
necessitat de tenir que disposar d’un recolzament auxiliar en la Biblioteca 
Central, durant el període del 19/12/2003 i fins el 02/01/2004, per poder 
garantir les absències del personal auxiliar de biblioteca durant el període de 
permisos de Nadal,  
 
 Atès que cap candidat/a inclòs/a en les diferents convocatòries per 
cobrir temporalment absències o vacants d’Auxiliar de Biblioteca ha acceptat 
l’oferta de treball, 
 
 Atesa la necessitat de cobrir amb la màxima urgència l’esmentada 
funció per poder garantir el servei de Biblioteca durant el període indicat, i les 
dificultats per poder disposar de candidats interessats en assolir aquestes 
funcions, es fa necessari recórrer a la bossa de treball d’Auxiliar de Biblioteca, 
  
 Atès que el/la senyor/a Marta Montiel González té els coneixements 
i les aptituds necessàries per la realització de les esmentades taques, i que ha 
mostrat disponibilitat per acceptar l’oferta de treball, 
 
 Atès que hi ha consignació pressupostària per atendre l’esmentada 
contractació en el Capítol I del pressupost d’aquest Ajuntament, partida 
pressupostària 21 451E0 13100 de Personal laboral eventual/Biblioteques, 
 
 Atès el que preveuen els articles 16 i 94 del Reglament del Personal 
al Servei de les Entitats Locals així com l’article 15.1 b) de l’Estatut dels 
Treballadors i l’article 3er. del Reial Decret 2720/1998. 
 
         Aquesta Tinència d’Alcaldia de Presidència, Interior i Comerç, fent 
us de les atribucions que li confereix el Decret de l’Alcaldia 3683/03, de 18 de 
juny, 
 

HE  RESOLT   
 

 Primer.- Declarar raons d’urgència per poder atendre les funcions 
d’Auxiliar de Biblioteca a la Biblioteca Central. 
 
 Segon.- Autoritzar la contractació laboral de caràcter no 
permanent, per circumstàncies de la producció, de la senyora Marta Montiel 
González, en qualitat d’Auxiliar de Biblioteca, amb efectes del 19 de desembre 
de 2003 i fins el 02 de gener de 2004, per atendre durant l’esmentat període 
les tasques d’Auxiliar de Biblioteca. 
 
 Tercer.- Adscriure a l’esmentada empleada al lloc de treball 
d’Auxiliar de Biblioteca, establint-li les retribucions i la resta de condicions de 
treball establertes en el pacte de condicions de treball del personal de 
l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i dels seus Organismes Autònoms. 
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       Quart.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal i publicar la designació en el Diari Oficial de la Generalitat i el 
Butlletí Oficial de la Generalitat. 
 
 Cinquè.- Comunicar la present resolució a l’interessada, al seu 
Cap, al Representant del Comitè i al Departament d’Organització i Recursos 
Humans als efectes adients.” 
 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
 2.3.- Decret  núm. 80/04 de data 20 de gener 
 
 “Aquesta Alcaldia, mitjançant Decret 3683/2003, de data 18 de 
juny, modificat posteriorment per Decret 3881/03, de 16 de juliol, va efectuar 
a favor dels membres de la Comissió de Govern, una delegació general 
d’atribucions de gestió i resolució dels assumptes de les seves respectives 
Àrees d’actuació, d’acord amb la definició funcional de cada Àrea, i entre elles 
la corresponent al Regidor de l’Àrea de Presidència, Interior i Comerç, senyor 
Antonio Balmón Arévalo.  
 
 Atès que és necessari traspassar temporalment, per problemes de 
salut, les delegacions assignades al Regidor de l’Àrea de Presidència, Interior i 
Comerç, a favor del Regidor de l’Àrea de Via Pública, Manteniment i Serveis, 
senyor Antonio Martínez Flor. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment tinc conferides 
 

HE RESOLT 
 

 Primer.- Efectuar a favor del Regidor de l’Àrea de Via Pública, 
Manteniment i Serveis, senyor Antonio Martínez Flor, amb efectes del dia 21 
de gener d’enguany i amb caràcter temporal fins la reincorporació del seu 
titular, una delegació general d’atribucions de gestió i resolució dels 
assumptes relatius a l’Àrea de Presidència, Interior i Comerç, tant pel que fa a 
les assenyalades en el punt segon del Decret 3683/2003, de 18 de juny, 
dirigides a tots els Regidors i Regidores Delegats d’Àrea, com les específiques 
de l’Àrea de Presidència, Interior i Comerç, assenyalades en l’esmentat Decret. 
 
 Segon.- Donar publicitat a aquestes delegacions a través del Tauler 
d’Anuncis de l’Ajuntament i del Butlletí Oficial de la Província, en compliment 
del que disposa l’article 166 del ROM i demés legislació concordant. 
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 Tercer.- Notificar aquesta resolució als Regidors afectats, entenent-
se acceptada la competència delegada de forma tàcita, si dintre del termini de 
les 24 hores següents no es manifesta res en contra, o es fa ús de la delegació. 
 
 Quart.- Donar compte al Ple d'aquesta resolució en la primera 
sessió que tingui lloc, i publicar el seu text en el Butlletí Oficial de la Província 
i en el Butlletí d'Informació Municipal, en compliment del que disposa l'article 
23.7 del ROM, en concordança amb l’article 44.2 del text legal abans 
esmentat.” 
 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
 
 2.4.- Decret núm. 116/04 de data 20 de gener 
 
 
 “Vist l’informe emes pel Departament de Recursos Humans, referent 
a l’aplicació de l’increment retributiu  al personal funcionari, laboral i eventual 
d’aquest Ajuntament, per a l’exercici 2004, 
  
 Atès el que preveu l’article 19 de la Llei  61/2003, de 30 de 
desembre, de Pressupostos Generals de l’Estat per a l’Exercici 2004, 
 
 Atès que la repercussió de la millora de la paga extra que fa 
referència l’apartat 2 de l’esmentat article 19 es situa en un percentatge mitjà 
del 0,7 %, 
 
         Atès el que preveuen les Bases d’Execució del Pressupost d’aquest 
Ajuntament per l’exercici 2004, 
 
  Per tot això, en exercici de les competències que m’han sigut 
conferides en virtut de la delegació efectuada per l’Alcaldia d’aquest 
Ajuntament, mitjançant Decret núm. 3683/03 de data 18 de juny, 
 

HE RESOLT 
 

 Primer.- Aplicar amb efectes 1 de gener de 2004, un increment del 
2 % sobre les retribucions bàsiques, pagues extraordinàries, complementàries 
i productivitat del personal funcionari i laboral d’aquest Ajuntament 
establertes per l’exercici 2003 
 
 Segon.- Aplicar amb efectes 1 de gener de 2004, un increment del 2 
% en el concepte antiguitat que percebeix el personal funcionari i laboral en 
servei actiu d’aquest Ajuntament. 
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 Tercer.- Aplicar al personal funcionari i laboral un  40 % de l’import 
del complement de destí o complement de responsabilitat, respectivament, en 
les pagues extraordinàries de juny i desembre de 2004, en un concepte que es 
denominarà “Millora Paga Extra” i que no estarà sotmès a la valoració dels 
llocs de treball d’aquest Ajuntament, als efectes de mantenir la homogeneïtat 
de les fórmules percentuals establertes que en cap cas poden superar el que 
prevegi la Llei de Pressupostos Generals de l’Estat. 
 
 Quart.- Aplicar, amb efectes 1 de gener de 2004  un increment del 2 
% sobre les retribucions establertes en l’exercici 2003 al personal eventual 
d’aquest Ajuntament, més un 0,7 % per ser el percentatge similar que 
comporta la millora de les pagues extres del personal funcionari i laboral 
d'acord amb l’estudi realitzat sobre la massa salarial de l’Ajuntament. 
 
 Cinquè.- Incrementar el 2% sobre les retribucions establertes al 
personal laboral eventual contractat i interí, referides al lloc de treball i 
complement de productivitat, incloses les pagues extres i serveis 
extraordinaris, amb efectes 1 de gener de 2004, aplicant també la millora de la 
Paga Extra que s’indica en l’apartat tercer de la present resolució en els 
mateixos termes. 
 
 Sisè.- Incorporar el contingut de la present resolució en el nou 
catàleg de llocs de treball que es sotmet a la consideració del Ple Municipal. 
 
 Setè.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal,  en la primera sessió que celebri, per a la seva ratificació.” 
 
  
 A continuació pren la paraula el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que, pel que fa a l’últim  
decret, creiem que l’augment del 2% està molt per sota dels augments dels 
diferents convenis privats, ja que la major part dels convenis que s’han 
aprovat superant el 3%, i creiem que està molt per sota de l’IPC, i, per tant,  
els treballadors de l’Ajuntament perdran molt poder adquisitiu.  
 
 Tot seguit intervé el senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que aquest decret el que fa és aplicar la Llei de pressupostos, al 
marge de la negociació amb caràcter bilateral que el Consistori té amb els 
representants del personal que defensen els seus interessos, en aquest cas, és 
el derivat de l’aplicació de la Llei de pressupostos i de les Bases d’execució del 
pressupost.  
  
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
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PROPOSTA DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE PLANIFICACIÓ, ECONO-
MIA I HISENDA 
 
 
 
 3.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits número 
1/2004 del pressupost de l’Ajuntament, mitjançant crèdit extraordinari i 
suplement de crèdit finançat amb baixes per anul·lació de despeses. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vista la proposta de modificació de crèdit per crèdit extraordinari 
amb càrrec a baixes per anul·lació de despeses de l’Àrea de Via Pública, 
Manteniment i Serveis, motivada per la creació de noves partides, per un 
import total de 85.213 euros. 
 
 Vista la sol·licitud de modificació de crèdit per crèdit extraordinari 
amb càrrec a baixes per anul·lació de despeses, de l’Àrea d’Educació, Societat 
del Coneixement i Relacions Ciutadanes, motivada per la creació d’una nova 
partida destinada a la constitució de la Fundació Privada pel foment de la 
Societat del Coneixement, per un import de 30.050,61 euros. 
 
 Vist l’escrit de la Mancomunitat de la Fontsanta al qual ens 
comunica l’import de l’aportació de l’Ajuntament per a l’any 2004, cal ampliar 
la dotació de la partida per un import de 529,75 euros.  
 
 Vist que s’ha detectat un error a la codificació de la partida 
26.413A0.62306 “Mat.Inventariable/Salut Pública” ja que la consignació 
d’aquesta anava destinada a mobiliari i equip d’oficina, així com al programa 
de la partida  d’“Equip d’oficina/EBASP”. 
 
  Atès el que disposa l’article 158 de la Llei 39/1988, Reguladora de 
les Hisendes Locals, de 28 de desembre i els articles 35, 36 i 37 del R.D. 
500/1990, de 20 d’abril. 
 
 Atès el que estableixen l’article 14 de les Bases d’Execució del 
Pressupost per a l’any 2004. 
 
 Atès l’informe favorable de la Intervenció Municipal. 
 
 El Ponent de l’Àrea de Planificació, Economia i Hisenda, de 
conformitat amb el que estableix l’article 16.1.a) de les Bases d’Execució del 
Pressupost a 2004, i vist el dictamen favorable de l’esmentada Comissió, 
proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents 
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ACORDS 
 

 Primer.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits 1/2004 per 
crèdit extraordinari i suplement de crèdit amb càrrec a baixes per anul·lació 
de despeses que es proposa, segons el següent detall i resum per capítols: 
 
 

ESTAT DE DESPESES     

  Consignació Consignació

Partida Descripció Actual Altes Baixes Final

12.432C0.2030000 LLOGUER GRUPS ELECTROGENS 0,00 75.213,00 0,00 75.213,00

12.432C0.22717 CPS/ENLLUMENAT PÚBLIC I ALTRES SERV. 713.891,00 0,00 75.213,00 638.678,00

13.432C0.21000 FESTES 30.000,00 0,00 10.000,00 20.000,00

13.451D0.21901 FESTES/MATERIAL DIVERS 0,00 10.000,00 0,00 10.000,00

26.315A0.62504 EQUIP OFICINA/EBASP 0,00 4.300,00 0,00 4.300,00

26.413A0.62306 MAT.INVENTARIABLE/SALUT PÚBLICA 2.000,00 0,00 2.000,00 0,00

26.413A0.62500 MOBILIARI/SALUT PÚBLICA 700,00 1.300,00 0,00 2.000,00

26.413A0.62501 EQUIP OFICINA/SALUT PÚBLICA 0,00 700,00 0,00 700,00

26.413A0.62504 EQUIP OFICINA/EBASP 4.300,00 0,00 4.300,00 0,00

43.463D2.78016 TRANSF.CAPITAL SOC. DEL CONEIXEMENT 0,00 30.050,61 0,00 30.050,61

75.323A0.46300 MANCOMUNITAT FONTSANTA 87.549,00 529,75 0,00 88.078,75

75.424A0.46700 CONSORCI NORMALITZACIÓ  LINGÜÍSTICA 62.843,00 0,00 30.050,61 32.792,39

75.432A1.45100 SUBVENCIÓ OBRES ADIGSA 6.525,00 0,00 529,75 5.995,25

 TOTAL DESPESES   122.093,36 122.093,36 

 
 
 
RESUM PER CAPÍTOLS 
 
ESTAT DE DESPESES 

                             Altes         Baixes 
 
Cap. II.-    Compra béns i serveis  85.213,00 85.213,00 
Cap. IV.-   Inversions reals 529,75 30.580,36 
Cap. VI.-   Inversions reals 6.300,00 6.300,00 
Cap. VII.-  Transferències de capital   30.050,61 0,00 
                TOTAL 122.093,36 122.093,36 
 
 
 Segon.- Exposar al públic el pressent acord en els termes establerts 
en l’article 150 de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, Reguladora de les 
Hisendes Locals. 
 
 Tercer.- El present acord s’entendrà definitiu si en el termini 
d’exposició pública no hi ha reclamació contra el mateix.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part el senyor Ramon Salabert Parramon, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa de Planificació, Economia i Hisenda, es fa 
una explicació del dictamen, manifestant que a aquestes alçades del 
pressupost no hi pot haver-hi modificacions de crèdit que tinguin finançament 
que no sigui amb compensacions entre partides, donat que la liquidació del 
pressupost de l’exercici anterior encara no s’ha fet i, per tant, encara no es pot 
tenir un coneixement del romanent, però sí que hi ha algunes modulacions 
d’alguns departaments que han fet ajustos, particularment un que és 
important de ressaltar, és un tema que no s’ha tingut en compte a l’hora de 
pressupostar-ho, que és la participació en la Fundació de la Societat del 
Coneixement, que va tenir un pressupost l’any 2001, que es va incorporar a 
l’any 2002, i s’ha anat demorant la constitució formal d’aquesta Fundació i no 
se’n va tenir en compte aquest tema. 
 
 Això ho fem transitòriament dotant aquesta partida, minorant-la 
d’un altre departament que en aquests moments no els hi fa falta la utilització 
d’aquesta partida, i quan tinguem l’ús del romanent, la suplementarem per 
poder-ho equilibrar. 
 
 Aquesta seria la part més rellevant, l’altre són petits ajustos, temes 
d’enllumenat públic passats a grups electrògens, el tema de festes i material 
divers de festes, etc, o sigui, són tots d’equilibris d’ajustos de partides d’entre 
departaments, un cop aprovat el pressupost. 
 
 En conclusió, hi ha altes per valor de 122.093,36 euros, que es 
financen amb baixes d’altres partides dels propis departaments pel mateix 
import i, per tant, no hi ha res amb càrrec al romanent de tresoreria. 
 
 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que li agradaria fer una 
pregunta: aquests trenta mil euros, passen d’un departament a un altre?, es 
tornen a restaurar després? i, aleshores, el que fem és ampliar més les 
despeses del pressupost?. Ara tenim un pressupost que ja no serà el mateix 
quan acabi, perquè seran trenta mil euros més. És això el que, més o menys, 
ha volgut explicar el Tinent d’Alcalde d’Hisenda?, és això, no?.      
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Vots en contra: 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
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Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs José Montilla Aguilera, 
Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan 
Antonio García Díaz, Rocio García Pérez,  Perfecto Madrid Olmos, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis 
Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D'OBRES, URBANISME, 
MANTENIMENT, SERVEIS I MEDI AMBIENT 
 
 
 4.- Aprovar el Pla de Seguretat i Salut en el treball de les obres 
de construcció del projecte “Telecontrol del dipòsit de laminació del 
Camp de l’Empedrat”.  
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist el projecte executiu d’obres anomenat “Dipòsit de laminació 
del Camp de l’Empedrat i del projecte del sistema de telecontrol del citat 
dipòsit”, redactat, el Dipòsit de laminació, per l’enginyer de Camins, canals i 
ports senyor Zsigmond Kovács Dani i el Sistema de telecontrol pel mateix 
tècnic amb col·laboració amb l'enginyer industrial senyor Gustavo Ramon 
Wihelmi, per encàrrec de l’entitat de Medi Ambient de l'Àrea Metropolitana de 
Barcelona, amb un pressupost de cinc milions cinc-cents dotze mil vint-i-tres 
euros (5.512.023,- euros). A aquest pressupost s'ha d'afegir els honoraris de la 
direcció facultativa, cent seixanta-cinc mil euros (165.000 euros) i els Serveis 
afectats, quinze mil euros (15.000 euros), per tant el pressupost per 
coneixement de l'Administració de tot el projecte es de cinc milions sis-cents 
noranta-dos mil vint-i-tres euros (5.692.023,- euros); aprovat inicialment i 
definitivament per acord de Ple de data 26 de juliol de 2002 i 31 d’octubre de 
2002, respectivament. 
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 Vist, així mateix, el Pla de Seguretat i Salut en el treball, redactat 
per l’empresa adjudicatària de l’obra Adasa Sistemas, Sociedad Anónima. 
 
 Vist l’informe sobre el Pla de Seguretat i Salut de l’enginyer tècnic 
d’obres públiques i coordinador en matèria de seguretat i salut, senyor Ángel 
Gonzalo López, de data 27 de setembre de 2003, favorable al contingut del Pla 
de Seguretat i Salut, obrant a l’expedient. 
 
 Vist l’informe emès en data 15 de gener de 2004, per la Cap del 
Departament Tècnic d’Urbanisme, on posa de manifesta que es pot procedir a 
l’aprovació del Pla de Seguretat i Salut de les obres de construcció del projecte 
de “Telecontrol del dipòsit de laminació del Camp de l’Empedrat”, presentat 
per l’empresa Adasa Sistemas, Sociedad Anónima, com adjudicatària de les 
mateixes. 

 
 Atès que l’adopció del present acord és competència del Ple de 

l’Ajuntament, segons estableix l’article 22.2.ñ) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
reguladora de las bases de Règim Local, el President de la Comissió 
Informativa d’Obres, Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a 
proposta del Regidor Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infrastructures  proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció dels següents 
 

ACORD 
 
 Primer.- Donar la conformitat al Pla de Seguretat i Salut del 
projecte executiu d’obres anomenat “Sistema de telecontrol del dipòsit de 
laminació del Camp de l’Empedrat”, presentat per l’empresa adjudicatària 
Adasa Sistemas, Sociedad Anónima, i informat favorablement per l’enginyer 
tècnic d’obres públiques i coordinador en matèria de seguretat i salut, senyor 
Ángel Gonzalo López. 
 
 Segon.- Notificar el present acord al director de l’obra, Sr. Francisco 
Cañedo Cabañas-enginyer de camins, canals i ports, al Sr. Àngel Gonzalo 
López, a la empresa adjudicatària: Adasa Sistemas, Sociedad Anónima, així 
com a l'Entitat Metropolitana de Serveis Hidràulics i Tractament de Residus.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part  del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo,  es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que és el Pla de Seguretat i Salut obligatori en totes les 
obres.  
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
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Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs José Montilla Aguilera, 
Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan 
Antonio García Díaz, Rocio García Pérez,  Perfecto Madrid Olmos, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis 
Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
 5.- Donar la conformitat al projecte bàsic de “Integración del 
Ferrocarril en Cornellà de Llobregat en la zona industrial Almeda Millas y 
Quitllet” de la línea Tarragona-Barcelona. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist el projecte bàsic d’obres anomenat “Integració del ferrocarril en 
el polígon Millars-Quitllet-Almeda de Cornellà de Llobregat”, redactat per 
l’enginyer Juan Carlos Rofso López, per encàrrec de la Direcció General de 
Ferrocarrils del Ministeri de Foment, en coordinació amb els Serveis Tècnics 
Municipals, amb un pressupost d’execució per contracta de nou milions sis-
cents dos mil dos-cents noranta-quatre euros amb vint-i-vuit cèntims 
(9.602.294,28 euros), Impost sobre el valor afegit inclòs.   
 
 Vist l’informe emès en data 12 de gener de 2004, per la Cap del 
Departament Tècnic d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, on posa de 
manifesta que el Ple de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, en data 30 
d’octubre de 2003, va aprovat el conveni de col·laboració entre el Ministeri de 
Foment, l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i la “red nacional de 
ferrocarriles españoles (RENFE)”, per a la integració del ferrocarril en el 
polígon Millars-Quitllet-Almeda de Cornellà de Llobregat (Barcelona).  L’objecte 
del citat conveni es completar la realització de les obres d’integració urbana 
del ferrocarril en el municipi de Cornellà de Llobregat, mitjançant la 
construcció d’un viaducte, que permeti la permeabilitat del ferrocarril, 



15 

eliminant les barreres físiques i l’ocupació del sol que produeixin els 
terraplens i estructures ferroviàries existents, entre el PK 92 + 650 i el PK 92 + 
820. 
Per tant, procedeix donar la conformitat al projecte elaborat pel Ministeri de 
Foment, llevat de les propostes de desviament del tràfic (peatonal i rodat), ja 
que serà la Guardia Urbana la que elabori les esmentades propostes. 

 
Atès que l’adopció del present acord es competència del Ple de 

l’Ajuntament, segons estableix l’article 22.2.ñ) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
reguladora de las bases de regim local, el President de la Comissió Informativa 
d’Obres, Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del 
Regidor Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures  proposa a 
l’Ajuntament Ple l’adopció dels següents 

 
ACORDS 

 
 Primer.- Donar la conformitat al projecte bàsic d’obres anomenat 
“Integració del ferrocarril en el polígon Millars-Quitllet-Almeda de Cornellà de 
Llobregat”, redactat per l’enginyer Juan Carlos Rofso López, per encàrrec de la 
Direcció General de Ferrocarrils del Ministeri de Foment, en coordinació amb 
els Serveis Tècnics Municipals, amb un pressupost d’execució per contracta de 
nou milions sis-cents dos mil dos-cents noranta-quatre euros amb vint-i-vuit 
cèntims (9.602.294,28 euros), Impost sobre el valor afegit inclòs. 
 
 Segon.- Notificar el present acord al Ministeri de Foment i a la Red 
Nacional de Ferrocarriles Españoles (RENFE), pel seu coneixement i efectes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que aquest projecte, en definitiva, és el viaducte en el 
que volem posar el talús de la Renfe, més o menys, des del túnel del camp de 
futbol fins una miqueta abans de l’inici de l’estació. És una obra d’un gran 
calat per a la ciutat, i el projecte arriba a pocs dies de la inauguració del túnel 
per sota de la Renfe, i farà que el trànsit de la carretera d’Esplugues discorri 
recte per primera vegada des què es va fer la pròpia carretera, i forma part 
d’un aspecte de les polítiques urbanístiques de l’Ajuntament que des de fa 
molts anys ha estat un eix central d’aqueixa política que és eliminar les 
barreres, afavorir la vialitat, la comunicabilitat i la permeabilitat entre els 
diferents barris de la ciutat. 
 
 Estem davant d’un projecte d’obres d’una extremada complexitat i 
consisteix en posar en viaducte 154 metres de talús, és a dir, consisteix en 
suportar sobre sis pilars al voltant de 25 metres de llum,  entre pilar i pilar, 
154 metres de via de la Renfe. 
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 Això vol dir que, per un costat, la ciutat es permeabilitza de forma 
extraordinària. En aquest punt deixarem de passar per una vorera d’1,10 
metres, i tindrem sis passos de 25  metres d’amplada, la qual cosa permetrà 
reconsiderar tot el centre de la ciutat. 
 
 Aquesta obra s’ha de fer passant molts trens cada dia, amb molta 
gent, perquè el trànsit dels trens no es pot aturar. 
 
 El projecte ha estat redactat pel Ministeri de Foment, amb la 
coordinació de l’Ajuntament de Cornellà, i es desenvoluparà en 18 mesos, -jo 
poso 24 mesos per si de cas- i consistirà en cinc fases que per la importància i 
per l’impacte que tindrà en la ciutat s’haurà de fer amb molta cura. S’haurà de 
tallar en un moment donat la carretera d’Esplugues, i solament es pot fer això 
perquè tenim en marxa el pas per sota de la Renfe, i perquè tindrem també  -
espero per aquestes dates- l’avinguda Can Mercader en funcionament. 
 
 Per tant, significarà una obra d’un impacte tremend, però que amb 
les noves vies de comunicació es farà suportable, la Guàrdia Urbana ja té el 
projecte i està estudiant des d’ara la forma de combinar el trànsit perquè 
tingui un menor impacte, però hem de pensar que estem davant d’una gran 
obra que necessitarà espais públics, necessitarà el terreny d’Hisenda, el 
pàrking del camp de futbol i el terreny que hi ha al costat de l’Institut 
Francesc Macià, per fer provisió d’unes grans grues que han de transportar els 
materials que faran possible que continuïn passant trens a la vegada que es 
va foradant  per sota i es van col·locant aquestes piles o pilons que suportaran 
el viaducte. 
 
 Per tant, des d’avui començo  a demanar comprensió i paciència, 
malgrat que les obres està previst començar-les a finals d’aquest any, i, per 
tant, durant dos anys tindrem aquesta obra en marxa, i és una obra de gran 
envergadura per a la nostra ciutat. 
 
 En principi, nosaltres paguem un milió i mig d’euros, i el Ministeri 
de Foment paga 8,4 milions d’euros, i això complementa la inversió que va fer 
l’Ajuntament en cobrir la trinxera, ja que era un conveni que començava en 
Lindavista i acabava en el pont de la Renfe. 
 
  
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs José Montilla Aguilera, 
Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan 
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Antonio García Díaz, Rocio García Pérez,  Perfecto Madrid Olmos, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis 
Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
 6.- Exposar al públic en aplicació de l’article 125 del Reglament 
de Planejament Urbanístic, la Modificació puntual del Pla General 
Metropolità de 1976, per la modificació de l’aprofitament de dues 
parcel·les d’equipaments públics, ubicades al sector Destraleta i Fatjó. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist el Pla Especial  a l'àmbit de la fàbrica Nubiola-Vilumara, 
aprovat definitivament pel la Comissió Territorial d’Urbanisme de Barcelona en 
data 7 de maig de 2003,  pel desenvolupament de la zona de remodelació 
privada (clau 14-bd), ubicant  la parcel·la d'equipaments públics de nova 
creació a nivell local i de cessió obligatòria al carrer Revolt Negre s/núm. entre 
els carrers Maria Aurèlia Capmany i Pompeu i Fabra amb una superfície de 
1.067,73 m2 (parcel·la A de l'expedient de modificació).  
 
 Vist el  Pla Especial sector Destraleta, aprovat definitivament per la 
Comissió Territorial d’Urbanisme de Barcelona en data 25 de juliol de 2000, 
adjudica a la parcel·la (E-2) d'equipaments públics de cessió i superfície 5.071 
m2, per a usos  docent-sanitari-assitencial-cultural.  
 
 Vist l’informe emès per la Cap del Departament Tècnic d’Urbanisme 
Habitatge i Infraestructures, de data 13 de gener de 2004, mitjançant el qual 
posa de manifest que l'expedient de modificació, en tràmit, té per objecte 
traspassar part de l'edificabilitat de la parcel·la E-2 (1.500m2. que 
correspondrien a la parcel·la B de l'expedient de Modificació) a la parcel·la A 
del sector Nubiola-Vilumara,  que possibilitarà la construcció d'un gran edifici 
d'equipaments, amb l'ús cultura-tècnic-administratiu i una edificabilitat total 
de 2.567,73 m2. 
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 Atès l’informe de la Cap del Departament Administratiu 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures. 
 
 Atesos els articles 125 del Reglament de Planejament  Urbanístic i 
83.7 de la Llei 2/2002, de 14 de març, d’Urbanisme i demés disposicions 
concordants i d’aplicació. 
  
 Vistos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d'abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures  proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció 
dels següents 
 
     ACORDS  
 
 Primer.- Exposar al públic en aplicació  de l’article 125 del 
Reglament de Planejament Urbanístic, el projecte de  Modificació puntual del 
Pla General Metropolità 1976 per la modificació de l'aprofitament a dues 
parcel·les d'equipaments públics, ubicades al sector Destraleta i Fatjó, de 
Cornellà de Llobregat. 
 
 Segon.- Ordenar la publicació del present acord en el B.O.P, i en un 
dels diaris de major difusió de la província per un període de trenta dies, als 
efectes de que durant aquest termini puguin formular-se suggeriments i, en el 
seu cas, d’altres alternatives de planejament, per Corporacions, Associacions i 
particulars. 
 
 Tercer.- Notificar el present acord en compliment de l’article 83.7 
de la Llei d’Urbanisme a Catalunya els Ajuntament del Prat de Llobregat, 
l’Hospitalet de Llobregat, Sant Boi de Llobregat, Sant Joan Despí i Esplugues 
de Llobregat.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que això és l’ajust tècnic.  
 
 En la zona de Nubiola-Vilumara hi ha una parcel·la d’equipaments 
que -com tots/es sabeu- té molt poc sostre, té mil metres, la qual cosa la fa 
molt poc útil de fet, per contra, en Destraleta tenim gairebé sis mil metres 
d’equipaments que, pel tipus de construcció de Destraleta i per la seva pròpia 
orografia, fa realment molt difícil que aqueix sostre s’hi pugui desenvolupar, i 
aleshores el que fem és traslladar mil cinc-cents metres de sostre de 
Destraleta que no ens serà útil a aquesta parcel·la de Nubiola-Vilumara, que 
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és una parcel·la plana, per a tenir una parcel·la d’equipaments de dos mil 
cinc-cents metres que algun dia serà molt més útil que no una parcel·la que 
només té mil metres d’equipaments. 
 
 El que fem és facilitar l’ús futur d’aqueixa parcel·la i traslladar mil 
cinc-cents metres que tenen una dificilíssima utilitat en el sector de 
Destraleta. 
 
 Són dues parcel·les de l’Ajuntament i per tant, no n’hi ha interès 
privat de cap tipus en això.  
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs José Montilla Aguilera, 
Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan 
Antonio García Díaz, Rocio García Pérez,  Perfecto Madrid Olmos, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis 
Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 7.- Aprovar provisionalment la Modificació del Text Refós de la 
Modificació del Pla General Metropolità de 1976, a la carretera 
d’Esplugues (entre el carrer Lluís Muntades i l’avinguda de Can Cors). 
 
 DICTAMEN 
 

 “Vist el projecte de modificació del Text Refós de la Modificació del 
Pla General Metropolità, de 14 de juliol de 1976, a la carretera d'Esplugues 
(entre el carrer Lluís Muntades i l'avinguda de Can Cors), de Cornellà de 
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Llobregat redactat per l’arquitecte José Antonio Marín Sánchez de l’Empresa 
Municipal de Desenvolupament Urbà de Cornellà de Llobregat.  
 
 Vist que data  27 de novembre de 2003 el Ple de l’Ajuntament 
aprova inicialment l’esmentada modificació, així com la seva publicació 
mitjançant inserció d'edicte en el Butlletí Oficial de la Província de Barcelona 
(4-12-2003),  el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya (9-12-2003) i el 
Periodico de Catalunya (6-12-2003), per un període d’un mes, sense que 
durant aquest termini s’hagi formulat cap al·legació.   
 
 Vist l’informe de la Secretaria General així com el de la Cap  
Administrativa d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, obrant a l’expedient.  
 

Atesos els articles 126, 127 i 128 , en relació a l’article 161 del 
Reglament de Planejament  de 23 de juny de 1978 ;  i articles 74, 83 i 94 de 
la Llei 2/2002, de 14 de març d’Urbanisme.  

 
Vistos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 

Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d'abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de 
l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures  proposa a l’Ajuntament Ple 
l’adopció dels següents  

ACORDS 
 

                Primer.- Aprovar provisionalment la Modificació del Text Refós de la 
Modificació del Pla General Metropolità, de 14 de juliol de 1976, a la carretera 
d'Esplugues (entre el carrer Lluís Muntades i l'avinguda de Can Cors), de 
Cornellà de Llobregat redactat per l’arquitecte José Antonio Marín Sánchez de 
l’Empresa Municipal de Desenvolupament Urbà de Cornellà de Llobregat.  
 
 Segon.- Ordenar la remissió de l'esmentat expedient, en el termini 
màxim d'un mes des de la data d'aprovació del present acord, a la Comissió 
d’Urbanisme de Barcelona, a efectes de la seva aprovació definitiva 
 
                Tercer.- Notificar el present acord als interessats pel seu 
coneixement i efectes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que podríem dir que aquest és un ajust de caire tècnic 
ja que, una vegada la via del tramvia ha quedat determinada definitivament, 
recordareu que vàrem explicar que s’havia produït un determinat desajust 
entre la zona pública i la zona privada. 



21 

 
 Vàrem fer l’aprovació inicial fa un parell de mesos i ara fem 
l’aprovació provisional per enviar l’expedient a la Generalitat de Catalunya per 
a la seva aprovació definitiva. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs José Montilla Aguilera, 
Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan 
Antonio García Díaz, Rocio García Pérez,  Perfecto Madrid Olmos, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis 
Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
 8.- Rectificar l’error material consistent en les quantitats a 
pagar per les empreses Germon S.L., i Proemio, S.L., detectat en la part 
expositiva de l’acord plenari de data 28 de febrer de 2002, pel qual 
s’aprova el Text Refós del Pla Especial de l’illa delimitada per l’avinguda 
de la Fama, passeig dels Ferrocarrils, carrer Segrià, i carretera de 
l’Hospitalet.  
 
 DICTAMEN 

 
“Vist l'expedient del Pla Especial de l'illa delimitada pels carrers 

avinguda de la Fama, passeig dels Ferrocarrils, carrer Segrià i carretera de 
l'Hospitalet, de Cornellà de Llobregat, promogut a instància privada per les 
empreses propietàries del sòl (Bouygues Inmobiliaria en representació de 



22 

Germon, S.L., i Proemio, S.L.) i redactat per l'arquitecte Ignasi Veciana 
Gramunt.  

  
 Vist l’acord plenari de data 28 de febrer de 2002, mitjançant el qual 

s’aprovava el Text Refós del Pla Especial de l'illa delimitada pels carrers 
avinguda de la Fama, passeig dels Ferrocarrils , carrer Segrià i carretera de 
l'Hospitalet, de Cornellà de Llobregat, promogut a instància privada per les 
empreses propietàries del sòl (Bouygues Inmobiliaria en representació de 
Germon, S.L., i Proemio, S.L.) i redactat per l'arquitecte Ignasi Veciana 
Gramunt.  
 

Atès l’informe emes per la Cap del Departament Tècnic d’Urbanisme 
Habitatge i Infraestructures de data 22 de gener de 2004 mitjançant el qual 
posa de manifest que d'acord al Text Refós (apartat 1.10 de la memòria: Estudi 
econòmic i financer), les plus-vàlues a recuperar per la col·lectivitat en motiu 
de l'ampliació d'usos, incloent oficines, serà de 30 euros per m2. Això 
representa un pagament per part dels promotors a l'Ajuntament de 506.400 
euros, que repartits en funció del sostre de cada parcel·la són: 218.000 euros 
a abonar per Germon, SL, i 288.000 euros por Proemio SL i que a l’acord 
mencionat, figura per error 219.000 euros a abonar per Germon SL,  i 286.680 
euros per Proemio SL. 
 
 Vist l’informe de la Cap del Departament Administratiu 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures de data 22 de gener de 2004, obrant 
a l’expedient. 
 
  Vistos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d'abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures  proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció 
dels següents 

 
ACORDS 

 
 Primer.- Subsanar l'error material detectat a la part expositiva de 

l’acord de Ple de data 28 de febrer de 2002, en el sentit de que el pagament de 
506.400 euros, a realitzar pels promotors a l’Ajuntament, en funció del sostre 
de cada parcel·la, sigui: 218.000 euros a abonar per Germon, SL, i 288.000 
euros por Proemio SL.  

 
     Segon.- Ordenar la remissió de la documentació aprovada a la 

Comissió d'Urbanisme de Barcelona per la seva aprovació definitiva. 
 
 Tercer.- Notificar el present acord els interessats pel seu 

coneixement i efectes.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una breu explicació 
del dictamen.  
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs José Montilla Aguilera, 
Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan 
Antonio García Díaz, Rocio García Pérez,  Perfecto Madrid Olmos, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis 
Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 

II 
 

PART DE CONTROL 
 
 
 
MOCIONS DELS GRUPS POLÍTICS MUNICIPALS 
 
 
 1.- Moció del Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, referida als símbols 
franquistes que encara romanen a la nostra ciutat. 
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 MOCIÓ 
  
 “Atès que un dels grans encerts de la democràcia actual ha sigut 
retirar o transformar dels espais públics tots els símbols o signes que 
recordaven l’etapa franquista o feixista. 
 
 Atès que aquest procés iniciat ja fa més de 20 anys en la nostra 
ciutat encara no està complert en la seva totalitat, ja que es pot comprovar 
que en les façanes d’algunes comunitats de propietaris subsisteixen símbols 
de l’anterior règim, com ara les plaques de l’antic Ministerio de la Vivienda 
amb l’escut del “yugo y las flechas”. 
 
 Atès que el període de protecció oficial del que gaudien aquests 
habitatges pot estar, en molts casos, totalment superat. 
 
 És per tot això que demanem a aquest plenari prengui els següents  
 

ACORDS 
 

 Primer.- Que es faci un petit estudi o inspecció per tal de 
comprovar la ubicació de les plaques que encara existeixen a la ciutat. 
 
 Segon.- Que l’Ajuntament insti a aquestes comunitats de veïns a la 
retirada de dites plaques o bé que els serveis municipals facin la retira previ 
acord amb les comunitats afectades.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Miguel López Sánchez, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’ICV-EA-EPM, es fa una explicació de la Moció manifestant que 
aquesta Moció ja, d’alguna forma, la seva presentació ho diu i explica molt per 
sobre de què es tracta. 
 
 Encara es detecten en alguns dels habitatges que tenim a la nostra 
ciutat que existeix en la seva façana el símbol de l’antic Ministerio de la 
Vivienda, en el que sortien uns símbols de l’anterior règim, i nosaltres el que 
proposàvem era que es veiés la forma de què, des de l’Ajuntament, es pogués 
intervenir en aquest sentit per poder treure’ls. És veritat que molts d’aquests 
habitatges van tenir el suport del Ministerio de la Vivienda i que en aquest 
moment són competències que s’han traspassat aquí a Catalunya, a la 
Generalitat, i que són coses interessants -ho eren abans i ho continuen sent 
ara- però el que no és tan interessant és continuar mantenint uns símbols que 
recorden un temps passat de record dolent per a molts de nosaltres, encara 
que jo m’atreviria a dir que per a la immensa majoria, i es tractaria d’això, de 
poder fer la retirada. 
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 Una vegada he presentat aquesta Moció s’ha estat treballant i, per 
part del Grup Socialista, ens han proposat una esmena en l’acord que creiem 
que s’ajusta més a la situació actual i que nosaltres recolliríem en la seva 
totalitat, traient el que diuen, i, en tot cas, el Grup Socialista té una proposta 
que nosaltres estaríem d’acord en recollir. 
 
 A continuació intervé el senyor Antonio Martínez Flor, com a 
Portaveu del Grup Municipal del PSC(PSC-PSOE)-PM, per manifestar que es 
tractaria de què el punt 1 i 2 del redactat de la Moció, canviar-ho per un altre 
punt que diria el següent: 
 
 “Demanar a la Generalitat, com administració amb competències en 
matèria d’habitatge  protegit i en línia amb el que ja va reclamar el Parlament 
de Catalunya, que elabori i porti a terme un pla de retirada de les plaques amb 
símbols falangistes dels edificis promoguts per l’antic Ministerio de la 
Vivienda.” 
 
 Sabeu que aquest tema d’habitatge protegit va passar a la 
Generalitat de Catalunya quan van passar les competències d’habitatge, per 
tant, nosaltres creiem que si algú té aquesta relació, no fa falta que hi vagi cap 
funcionari mirant carrer per carrer, i  ja que és el Departament d’Habitatge de 
la Generalitat, doncs que siguin ells els qui demanin que aquestes plaques 
siguin fora, i, per tant, el que proposem és aquesta modificació i no fer-ho 
l’Ajuntament. 
 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que, en 
principi, estan d’acord, però el que ens agradaria és que s’inclogués la 
voluntat dels veïns, perquè crec que són els propietaris als que també s’hauria 
de consultar, penso que la gent té autonomia per decidir què vol tenir a la seva 
façana, i, per tant, crec que s’hauria de consultar als propietaris dels 
habitatges, i si s’inclou això nosaltres votaríem també a favor i sinó ens 
abstindríem ja que per a nosaltres és important la decisió de la ciutadania, no 
el que s’intenti des d’aquí fer creure. 
 
 Novament pren la paraula el senyor Miguel López Sánchez, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ICV-EA-EPM, per manifestar que el que diu 
l’esmena és que sigui la Generalitat amb les competències que se’ls ha 
traspassat que facin el que hagin de fer per treure això, o sigui, que és la 
Generalitat la que d’alguna manera en funció de les competències que es van 
traspassar per part del Ministerio de la Vivienda, serà ella qui haurà de fer 
totes les passes, totes les coses, per poder arribar, evidentment, perquè 
suposem que aquesta resolució la ha de fer d’acord amb els veïns. 
 
 
 El que sí és evident és que la relació i totes aquestes coses, -com 
deia el Sr. Martínez Flor- la Generalitat ja la té perquè es va traspassar i, 
d’alguna forma, és la que ja hagués tingut que fer aquest canvi, i pel que sigui 
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no s’ha fet.  Que sigui la Generalitat qui porti tota la responsabilitat en aquest 
terreny tenint en compte que ha de comptar amb l’acord del veïns, això és 
clar. 
 
 Finalment pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que és clar que s’ha de fer al ser una propietat privada amb el 
coneixement del propietari o dels propietaris, això és de sentit comú. 
 
 
 Després d’això la Moció queda redactada en el termes següents: 
 
 
 “Atès que un dels grans encerts de la democràcia actual ha sigut 
retirar o transformar dels espais públics tots els símbols o signes que 
recordaven l’etapa franquista o feixista. 
 
 Atès que aquest procés iniciat ja fa més de 20 anys en la nostra 
ciutat encara no està complert en la seva totalitat, ja que es pot comprovar 
que en les façanes d’algunes comunitats de propietaris subsisteixen símbols 
de l’anterior règim, com ara les plaques de l’antic Ministerio de la Vivienda 
amb l’escut del “yugo y las flechas”. 
 
 Atès que el període de protecció oficial del que gaudien aquests 
habitatges pot estar, en molts casos, totalment superat. 
 
 És per tot això que demanem a aquest plenari prengui el següent  
 

ACORD 
 

 Únic.- Demanar a la Generalitat, com administració amb 
competències en matèria d’habitatge  protegit i en línia amb el que ja va 
reclamar el Parlament de Catalunya, que elabori i porti a terme un pla de 
retirada de les plaques amb símbols falangistes dels edificis promoguts per 
l’antic Ministerio de la Vivienda.” 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs José Montilla Aguilera, 
Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan 
Antonio García Díaz, Rocio García Pérez,  Perfecto Madrid Olmos, Antonio 
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Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis 
Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
 2.- Moció del Grup Municipal del PP, referida a la creació del 
Carnet Jove Municipal, perquè els joves gaudeixin de certes bonificacions 
i descomptes. 
 
 MOCIÓ 
 
 “Els canvis socials que s’han produït en els darrers anys, han fet 
que cada vegada sigui més difícil que els joves s’independitzin de les seves 
famílies. 
 
 L’encariment del cost de la vida, l’allargament dels estudis per la 
necessitat d’adquirir coneixements complementaris, els estudis 
d’especialització o de post grau, a més de les dificultats per trobar estabilitat 
en un lloc de treball segur, fa que els joves triguin cada dia més en 
independitzar-se. 
 
 Sovint, aquest tram d’edat, es veu penalitzat, com és el cas de les 
assegurances de vehicles, i d’altres que comporten criteris o conceptes 
inadequats dels joves entre 16 i 30 anys d’edat. 
 
 El fet de no disposar dels ingressos suficients que els permetin tenir 
una certa independència econòmica, fa que busquin aquells instruments que 
els permetin estalviar tot obtenint descomptes en determinats espais 
culturals, esportius, en xarxes comercials i d’altres bonificacions en certs 
àmbits socials o culturals que els permetin gaudir dels mateixos i no haver de 
renunciar pel cost. 
 
 La creació d’un carnet municipal per a joves d’entre 16 i 30 anys, 
similar a l’actual Carnet Jove de la Generalitat de Catalunya facilitaria i 
promouria l’accés als teatres de la nostra ciutat, descomptes en sales amb 
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programació musical al llarg de l’any, als nostres equipaments esportius i 
d’altres com fires o exposicions que poguessin ser del seu interès tant personal 
com formatiu. 
 
 Aquesta proposta també seria molt efectiva si alhora es 
complementés amb la signatura de convenis entre la Regidora de Joventut de 
l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i centres d’ensenyament no reglat com 
ara, acadèmies d’idiomes o informàtica i d’altres empreses de l’àmbit del 
“comerç jove”, a fi i efecte de què els posseïdors del carnet també gaudeixen 
dels pertinents descomptes. 
 
 És per això que el Grup Municipal del Partit Popular de Cornellà 
proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Encetar els estudis necessaris per la creació del Carnet 
Jove Municipal, adreçat als joves entre 16 i 30 anys, que els permeti gaudir de 
certes bonificacions i descomptes en l’accés a espais culturals, lúdics i 
esportius de la nostra ciutat que siguin del seu interès. 
 
 Segon.- Encetar els estudis necessaris per a la signatura de 
convenis entre la Regidoria de Joventut de l’Ajuntament de Cornellà i centres 
d’ensenyament no reglat i d’altres empreses de l’àmbit del “comerç jove”, a fi 
efecte de què els posseïdors del carnet també puguin gaudir de les pertinents 
condicions de consum avantatjoses.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a  
Portaveu del Grup Municipal del PP, es fa una explicació de la Moció, 
manifestant que la nostra proposta no va encaminada a cap manifest ideològic 
–ni molt menys- sinó que és una proposició pràctica i casolana, destinada a 
facilitar la vida diària de la nostra joventut i intentant amb això incentivar 
d’alguna manera els bons hàbits culturals, esportius, etc, i tot això que els hi 
costi el mínim, i per això proposem la creació d’una tarjeta que els hi surti 
avantatjós fer-ho i ho puguin fer amb més habitualitat. 
 
 A continuació intervé el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que el seu Grup està a 
favor de facilitar millores que donin una millor qualitat de vida als joves, i 
també al conjunt de la ciutadania. 
 
 Ara bé, centrant-nos en aquesta Moció -com molt bé reconeix la 
Portaveu del PP-, a l’anterior Govern de Convergència i Unió, la Generalitat ja 
va fer un Carnet Jove per a tot l’àmbit territorial de Catalunya, aleshores, crec 
que l’únic que s’hauria de fer és que l’Ajuntament de Cornellà s’adherís a 
aquest carnet i facilités descomptes en els llocs públics, perquè a l’àmbit 
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privat ja a Cornellà hi ha molts comerços i activitats esportives que tenen 
descomptes amb aquest Carnet Jove, i, per tant, tenir dos carnets per la 
mateixa funció trobo que no té massa sentit. 
 
 Nosaltres estaríem d’acord que tant l’Ajuntament de Cornellà com a 
través del Consorci del Comerç es facilités que el Carnet Jove de la Generalitat 
estigués a Cornellà ben representat, però no estarem a favor de què es faci un 
altre carnet. 
 
 Seguidament pren la paraula el Regidor-Delegat de l’Àrea de 
Esports i Joventut, senyor Sergi Fernández Mesa,  per manifestar que des dels 
diversos serveis de l’Ajuntament hi ha tot un seguit d’activitats que són 
gratuïtes o que tenen un descompte especial per al joves. Parlem d’activitats 
com poden ser culturals o poden ser esportives, exposicions, obres de teatre, 
etc. Tots/es gaudeixen d’aquest descompte. 
 
 Per una altra banda, una mica afegir-me a això que s’ha dit ara 
mateix del carnet jove. El carnet jove no és que sigui de Cornellà, de 
l’Hospitalet o de Barcelona, és una iniciativa de la Secretaria General de 
Joventut, i hi ha dos tipus de carnet jove, un per a més petits de 25 anys i un 
altre per a més grans, a part dels diversos carnets d’estudiants que hi ha tres 
o quatre. 
 
 No cal adherir-se a res perquè qualsevol persona pot tenir aquest 
carnet i pot gaudir dels més de set mil establiments de tot tipus que hi ha 
arreu de Catalunya i que serveixen per gaudir d’aquests descomptes, amb la 
qual cosa l’únic que es pot fer per adherir-se és anar a la pàgina d’Internet de 
la Generalitat i veure com es pot sol·licitar, i a partir d’aquí, sol·licitar-lo i 
gaudir de tots els avantatges que tenen, per la qual cosa des del Grup 
Municipal Socialista, votaríem en contra d’aquesta Moció. 
 
 Novament pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que 
voldria fer una pregunta al Regidor de Joventut, i és si aqueix Carnet és 
efectiu quan un jove de Cornellà vol entrar –per exemple- a l’Auditori a veure 
un concert?. 
 
 Intervé en aquest moment el Regidor-Delegat de l’Àrea de Esports i 
Joventut, senyor Sergi Fernández Mesa,  contestant a la Sra. Espinosa que, en 
segons quines obres sí, perquè hem de veure que aqueix carnet està també 
patrocinat per la Caixa, en les actuacions que tinguin a veure amb això, sí, a 
més, no fa falta entrar a l’Auditori amb el Carnet Jove, puix que des de 
l’Ajuntament totes les obres de teatre que es fan –i sinó que ho comenti la 
Regidora de Cultura- crec que tenen un 50% de descompte per als joves. 
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és rebutjada per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Vots en contra: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs José Montilla Aguilera, 
Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan 
Antonio García Díaz, Rocio García Pérez,  Perfecto Madrid Olmos, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis 
Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
 
 
 
 3.- Moció del Grup Municipal d’ERC-AM, referida al consum 
d’aigua. 
 
 MOCIÓ 
 
 “Atès que a hores d’ara, a Cornellà, tant l’aigua de rec  (parcs, 
jardins i altres zones verdes) com la de neteja (vials urbans) prové 
majoritàriament de la xarxa d’aigua potable; llevat del  rec amb aigua de mina 
d’una part de Can Mercader.  
 
 Atès el fet que aquesta aigua potable és de primera qualitat, 
obtinguda a partir dels recursos hídrics existents al Baix Llobregat (Aigua 
superficial del riu Llobregat i aqüifer de la Vall Baixa del Llobregat), mitjançant 
un tractament de tipus terciari i d’afinatge final, molt sofisticat.  
 
 Atès el fet que, per les seves característiques i per el cost econòmic 
d’aquesta aigua, caldria fer-la servir per a usos prioritaris com ara: consum 
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humà, sanitat, piscines municipals, entre d’altres de tipus estratègic per a les 
persones. 
 
 Atès el fet que el rec amb aquesta mena d’aigua és del tot 
millorable; tant des de la vessant econòmica, com des del punt de vista 
mediambiental en la perspectiva d’optimitzar-ne l’ús, i cercar altres 
alternatives a l’aigua potable com a recurs d’utilització per altres usos. 
 
 Atès el coneixement que,  avui en dia, les millors alternatives per 
aquests usos ara esmentats són: l’aprofitament de les aigües tractades a les 
depuradores (EDAR) i l’abastament de l’aigua de l’aqüifer superficial, força 
cabal del qual es filtra als túnels dels Ferrocarrils de la Generalitat de 
Catalunya, i en d’altres indrets del municipi, que amb un mínim tractament 
sanitari addicional és perfectament utilitzable com a recurs alternatiu, tot 
permetent alliberar una  demanda significativa en els actuals consums d’aigua 
potable. 
 
 Atesa la consideració que allò que hem de proposar, contribuiria a 
avançar en l’objectiu d’anar construint una ciutat més sostenible, en superar 
un dèficit (l’ús d’aigua potable per als diferents recs públics) que no pot 
perpetuar-se. Raons d’insostenibilitat  ecològica i econòmica i l’argument 
d’insolidaritat envers d’altres territoris que també lluiten per una nova cultura 
de l’aigua ens avalen. 
 
 Atès el convenciment que és al Govern de la ciutat a qui pertoca 
encapçalar aquest objectiu i esmerçar-hi tots els esforços possibles per tal de 
permetre la substitució d’aigua de rec potable (cara i insostenible) per aigües 
de rec reciclades (econòmiques i sostenibles) 
 
 Atès el fet que reclamem que el Govern  de la ciutat executi la 
voluntat de fer allò que afirma que fa en termes de sostenibilitat i contenció de 
la despesa econòmica. 
 
 És per tot això que proposem l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Encarregar la realització d’un estudi de “la demanda 
d’aigua”,  (necessitats d’aigua”). Per tal de conèixer el consum actual i la seva 
previsió per el futur en els casos de: rec de zones verdes, neteja de vials, fonts 
ornamentals i altres usos. 
 
 Segon.- Cercar alternatives per tal de substituir l’aigua potable en  
usos públics (rec de zones verdes, neteja de vials, i altres usos) per d’altres 
fonts d’aigua molt més sostenibles: filtracions als túnels dels Ferrocarrils de la 
Generalitat de Catalunya al seu pas per Cornellà, aprofitament de l’aqüifer 
superficial, i aprofitament de les aigües de depuradora de l’EDAR de Sant 
Feliu de Llobregat.     
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 Tercer.- Mantenir, des de l’Ajuntament de Cornellà, contactes amb 
l’Àrea Metropolitana de Barcelona, amb l’Agència Catalana de l’Aigua (ACA),  la 
Comunitat d’Usuaris d’Aigües del Delta del Llobregat (CUADLL), AGBAR, 
l’Ajuntament de l’Hospitalet i d’altres municipis més avançats en les bones 
pràctiques mediambientals.  
 
 Quart.- Cercar d’altres experiències en aquest camp per tal 
d’aplicar-les al nostre municipi amb la voluntat de no quedar-nos enrere en la 
cursa per la minimització dels impactes mediambientals actuals i de reducció 
dels consums d’aigua potable per aquests usos, recomanacions establertes en 
les Agendes-21 i Plans Estratègics d’actuació i de seguiment. 
 
  Cinquè.- Estudiar la possibilitat tècnica d'ús de les aigües pluvials 
que seran retingudes en el dipòsit de laminació del Camp de l’Empedrat.”  
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
  Per part del senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’ERC-AM, es fa una explicació de la Moció, manifestant que  hi 
conté un seguit d’atesos i, de fet, n’hi ha tres d’introductoris.  
 
 El primer fa esment a què el que pretenem és contribuir a avançar 
l’objectiu d’anar construint una ciutat més sostenible, cosa que compartim 
tots -i és sabut-, i amb aquests objectius el que pretenem és superar un 
dèficit, -considerem que ho és, i, a més, sabem que és compartit també- que és 
l’ús d’aigua potable per als diferents recs públics que no es pot perpetuar 
d’aquesta manera per raons d’insostenibilitat ecològica i econòmica i, a més a 
més, un argument que avui dia crec que és defensat, si més no, per la 
immensa majoria de les forces progressistes de Catalunya, i parlem de 
l’argument d’insolidaritat envers d’altres territoris que també lluiten per una 
nova cultura de l’aigua ens avalen, i m’estalvio d’allargar-me en aquest sentit 
perquè amb això hi estem tots d’acord.   
 
 Després hi ha un altre atès introductori que diu que, atès el 
convenciment que és al Govern de la ciutat a qui pertoca encapçalar aquest 
objectiu i esmerçar-hi tots els esforços possibles per tal de permetre la 
substitució d’aigua de rec potable, cara i insostenible, per aigües de rec 
reciclades econòmiques i sostenibles, -això no vol dir que siguin gratuïtes-. 
 
 El tercer atès introductori reclamem que el Govern  de la ciutat 
executi la voluntat de fer allò que afirma que fa en termes de sostenibilitat i 
contenció de la despesa econòmica. 
  
 És a dir, aquests tres atesos, són introductoris i són transversals 
perquè, no solament reflecteixen les coincidències programàtiques de la 
immensa majoria dels grups aquí representats, sinó que, a més a més, ho hem 
parlat diverses vegades. 
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 Una vegada feta aquesta introducció, entrem en els atesos més 
concrets i, aleshores, diem que a hores d’ara, a Cornellà, tant l’aigua de rec  -
parcs, jardins i altres zones verdes- com la de neteja -vials urbans- prové 
majoritàriament de la xarxa d’aigua potable, -aquest és un fet que és així-. 
 
 En segon lloc, atès el fet que aquesta aigua potable és de primera 
qualitat, obtinguda a partir dels recursos hídrics existents al Baix Llobregat -
aigua superficial del riu Llobregat i aqüifer de la Vall Baixa del Llobregat-, 
mitjançant un tractament de tipus terciari i d’afinatge final, molt sofisticat –i, 
en conseqüència, car-.  
 
 La tercera consideració és que per les seves característiques i pel 
cost econòmic d’aquesta aigua, caldria fer-la servir per a usos prioritaris com 
ara: consum humà, sanitat, piscines municipals, entre d’altres de tipus 
estratègic per a les persones. 
 
 Una altra consideració és el fet que el rec amb aquesta mena 
d’aigua és del tot millorable; tant des de la vessant econòmica com des del 
punt de vista mediambiental en la perspectiva d’optimitzar-ne l’ús, i cercar 
altres alternatives a l’aigua potable com a recurs d’utilització per altres usos. 
 
 Finalment hi ha un atès que em sembla que és el més focalitzat que 
diu que el coneixement que,  avui en dia, les millors alternatives per aquests 
usos ara esmentats són: l’aprofitament de les aigües tractades a les 
depuradores (EDAR) i l’abastament de l’aigua de l’aqüifer superficial, força 
cabal del qual es filtra als túnels dels Ferrocarrils de la Generalitat de 
Catalunya, i en d’altres indrets del municipi, que amb un mínim tractament 
sanitari addicional és perfectament utilitzable com a recurs alternatiu, tot 
permetent alliberar una  demanda significativa en els actuals consums d’aigua 
potable. 
 
 De fet, nosaltres, pel que hem treballat abans fins arribar a aquests 
atesos, com a conclusions, pel que fa a l’aprofitament de les aigües tractades a 
les depuradores EDAR, hem estat en contacte amb l’Agència Catalana de 
l’Aigua, estan oberts i, de fet, ens han mostrat experiències interessants 
d’altres ajuntaments.  
 
 Pel que fa a l’aprofitament de l’aquïfer, en un estudi encarregat pels 
Ferrocarrils Catalans l’any 1997 exposa que els cabals d’aigua que flueixen 
entre les estacions d’Almeda i Cornellà-Riera són de 60 litres/segon i aquests 
elevats cabals en un any de molta pluja –tenia com a referència l’any 1997- 
encara que es veiessin reduïts en un 80% són importants -us estalvio el  
discurs perquè ja passarem una còpia-. 
 
 Hem entrat en contacte amb un tal Queralt i un tal Josep Ferret, i 
s’han mostrat molt oberts a aquestes iniciatives i consideren que són les 
iniciatives que valdria la pena que la Generalitat impulsés. 
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 D’altra banda, pel que fa a l’aquïfer, sembla ser que l’ACA, 
presentarà aquest any un model de gestió a l’aquïfer on es decidiran les 
futures extraccions i usos de l’aquïfer superficial. De manera que per part dels 
tècnics amb els quals hem entrat en contacte, hem quedat sorpresos de les 
ganes que tenen de fer coses, encara que he de reconèixer que no hem parlat 
amb cap polític. Mai se sap quan parles amb els tècnics si mostren allò que 
desitjarien fer o t’expliquen allò que es durà a terme, però hem trobat gent 
entusiasta que han recorregut món,  que han conegut altres experiències i que 
tenen ganes d’innovar i tirar endavant projectes amb els ajuntaments que –
suposo- hi mostren interès. 
 
 Per altra banda, sabem de l’experiència de l’Hospitalet i hem quedat 
parats, és a dir, concretament l’Ajuntament de l’Hospitalet -pel que hem 
sabut- té com a fita estalviar aigua potable en un volum de nou-cents mil 
metres  a l’any, a partir del que fan ells de regar utilitzant camions d’aigua de 
l’aigua de les depuradores. 
 
 Dit tot això i tenint en compte que el treball és el màxim que podem 
arribar nosaltres, la proposta té cinc acords. En primer lloc, encarregar la 
realització d’un estudi de la demanda d’aigua per tal de conèixer el consum 
actual i la seva previsió per al futur en els casos de: rec de zones verdes, 
neteja de vials, fonts ornamentals i altres usos, i això -si em permeteu un 
parèntesis- ve perquè coincidíem amb el Tinent d’Alcalde l’altre dia en la Junta 
de Portaveus, quan ens sorpreníem -i ell també crec que ho compartia- dèiem, 
de vegades, no sabem fer compatible el progrés de la ciutat, el benestar de la 
ciutat, amb el control de la despesa de l’aigua i, evidentment, la conseqüència 
econòmica. Per exemple, dèiem que de vegades utilitzem plantes no 
mediterrànies per a les rotondes i em sembla que ell era el primer de dir-ho, o, 
fins i tot ens manteníem sorpresos davant d’aquesta bestiesa de “nou ric” de 
posar gespa al llarg del recorregut del Trambaix. És a dir, nosaltres, pobres de 
què?, doncs gespa, i se suposa que la gespa no és artificial i voldrà dir despesa 
d’aigua, i bé, hi ha països on jo he vist tramvies –i no he viatjat gaire- amb la 
calçada pintada d’asfalt, i nosaltres, gespa i tot plegat. Bé, s’hauria de 
preveure tot això. 
 
 Segon punt, cercar alternatives per tal de substituir l’aigua potable 
en  usos públics per d’altres fonts d’aigua molt més sostenibles, filtracions als 
túnels dels Ferrocarrils de la Generalitat de Catalunya al seu pas per Cornellà, 
aprofitament de l’aqüifer superficial, i aprofitament de les aigües de 
depuradora de l’EDAR de Sant Feliu de Llobregat.     
 
 Tercer punt, mantenir des de l’Ajuntament de Cornellà, contactes 
amb l’Àrea Metropolitana de Barcelona, amb l’Agència Catalana de l’Aigua, la 
Comunitat d’Usuaris d’Aigües del Delta del Llobregat,  l’AGBAR, l’Ajuntament 
de l’Hospitalet i d’altres municipis més avançats en les bones pràctiques 
mediambientals.  
 
 Quart punt, cercar d’altres experiències en aquest camp per tal 
d’aplicar-les al nostre municipi amb la voluntat de no quedar-nos enrere en la 



35 

cursa per la minimització dels impactes mediambientals actuals i de reducció 
dels consums d’aigua potable per aquests usos, recomanacions establertes en 
les Agendes-21 i Plans Estratègics d’actuació i de seguiment. 
 
  Nosaltres ja vam dir-ho al Tinent d’Alcalde, Sr. Morlanes, i va dir 
que no, i nosaltres dèiem que sí, i bé, nosaltres -d’alguna manera- no vam 
quedar del tot convençuts. Al punt cinquè diem d’estudiar la possibilitat 
tècnica d'ús de les aigües pluvials que seran retingudes en el dipòsit de 
laminació del Camp de l’Empedrat. I això per què?, perquè escoltats els 
tècnics ens diuen que en aquests dipòsits de laminació les primeres aigües 
són les dolentes, i concretament en un article que em vam passar, deia que 
durant els quinze primers minuts, les aigües són molt dolentes, perquè són les 
aigües que netegen, porten oli, greixos, etc. I diu: a Europa, a partir dels 
quinze minuts, les aigües s’aprofiten, i m’ho van explicar, és a dir, dues 
arquetes regulades tècnicament amb uns temporitzadors i, a partir d’aquell 
moment, les aigües a partir dels quinze minuts van a parar a un altre dipòsit, 
etc. 
 
  Per això dèiem nosaltres d’estudiar la possibilitat, perquè és 
possible que no sigui possible, i, fins i tot, que sigui molt car inicialment i 
caldria veure després si a la llarga és barat, entenent que no tot s’ha de 
mesurar amb xifres absolutes, sinó que sobretot allò que dèiem de la 
pedagogia de la sostenibilitat perquè, òbviament, d’aquí a quatre dies farem 
una campanya perquè la gent posi una ampolla de Font Vella dins la cisterna i 
veuran que l’aigua, per exemple, en cas del Trambaix, veuran que l’aigua, a les 
tres de tarda al mes d’agost, podria passar perfectament -sinó el Sr. Flórez ens 
ho dirà-, que a les tres de la tarda l’aigua vagi a dojo regant la gespa del 
Trambaix, i això és una bestiesa, no?, i, en canvi, nosaltres demanarem 
implicació als ciutadans. 
 
  Nosaltres no estem capacitats per fer més del que hem fet, tenim un 
estudi senzillet –ho reconec- i unes propostes que estic segur que són 
compartides per tots. 
 
  No pretenem que s’aprovi tot, però jo crec –si em permeteu- que 
aquí hi ha material per tirar endavant alguns projectes d’aquest tipus. 
 
 A continuació intervé el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que, el nostre Grup ja fa 
dues legislatures va presentar una Moció similar que va ser aprovada per 
aquest Ple, pel qual motiu, no tan sols estem d’acord amb aquesta Moció sinó 
que, a més, demanem que sigui altra vegada aprovada i, a més a més, que es 
porti a terme, perquè aquella també va ser aprovada fa vuit anys, i, en canvi, 
no s'ha fet gairebé res. 
 
 Crec que és molt important l’estalvi d’aigua perquè cada vegada 
Cornellà té més zones verdes que les estem regant amb aigua de la xarxa, i 
ens estem oposant al transvasament  de l’Ebre i parlem de l’estalvi de l’aigua i, 
en canvi, nosaltres no complim aquí a Cornellà. 
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 El primer punt d’aquesta Moció que diu d’encarregar un estudi,  
crec que és el primer que s’hauria de fer, encarregar una auditoria externa per 
tècnics que veiessin la situació de Cornellà i les possibilitats que té de trobar 
alternatives. 
 
 Tot seguit pren la paraula la Regidora-Delegada  de l’Àrea de Medi 
Ambient i Sostenibilitat, senyora Carmen Romero López, per manifestar que, 
com a Equip de Govern, compartim l’interès i la preocupació pel tema del 
consum i la preservació d’un bé tan escàs com és l’aigua . 
 
 Tan important és l’aigua que és una  de les línies estratègiques del 
Pla d’Acció Ambiental, ja que se li dedica una línia sencera,  la número 5, que 
proposa set accions concretes per millorar la qualitat, l’ús, l’aprofitament de 
les subterrànies, el clavegueram, etc.  
 
 Vull incidir en dos fets que constata la pròpia auditoria ambiental, 
que ja està feta i aprovada i tenim un Pla d’Acció: consum general de tot el 
municipi de Cornellà es pot considerar força baix, encara que augmenten els 
habitatges i els espais públics. 
 
 També una altra constatació és que l’Ajuntament de Cornellà està 
fent des de fa temps controls i accions per millorar, tant la xarxa d’abastament 
i qualitat d’aigua potable com la reducció del consum en espais públics o 
mitjançant  mesures correctores.  
 
 Per tant, no estem davant d’una problemàtica alarmant, perquè 
Cornellà té aigües subterrànies controlades, perquè el consum no és 
desorbitat, ni molts menys, i perquè hi ha una voluntat constant de millorar 
l’estalvi i el consum.  
 
 Hi ha entitats o ens supralocals que controlen la qualitat i el grau 
de contaminació i dicten normes sobre com fer ús d’aquest bé i també tenen 
capacitat per treure decrets, normatives, lleis, etc.  
 
 Aquest Ajuntament i els departaments tècnics són coneixedors de 
totes les normatives que ens afecten en aquesta matèria i tenen relació i 
pertanyen a grups i fòrums on es discuteix la problemàtica de la Vall baixa del 
Llobregat i el comportament d’un riu de tipus mediterrani com és el Llobregat 
que, evidentment, té fortes crescudes temporals i de poc cabal durant la major 
part del seu curs. També estem en altres fòrums que no surten aquí, per 
exemple, el Parc Agrari. 
 
 En una Comissió Informativa de l’Àrea es va donar un informe sobre 
el consum i estalvi de la llum i de l’aigua, i també tots tenim coneixement de 
com, d’una manera progressiva, s’està implantant el rec per aspersió o per 
goteig i humidificadors, etc. en les zones verdes de la ciutat, i també s’estan 
fent activitats per canviar l’arbrat d’espècies no mediterrànies per espècies 
mediterrànies i de menors necessitats hídriques.  
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 En la darrera reunió del Consell de Participació de Medi Ambient, -o 
sigui la setmana passada-  el representant d’ERC-AM, també va treure aquest 
tema i es va debatre suficientment, amplament, amb tots els sectors que hi 
eren allà i d’allà també es va extreure que hi havia intervencions a favor i en 
contra de les propostes d’extreure aigua del subsòl perquè suposava també un 
control sanitari  que implicava anar en contra –moltes vegades- d’unes 
normatives superiors com poden ser les de salut i sanitat pública. Per 
exemple, es va parlar dels pous que estan funcionant a l’Hospitalet i que estan 
aturats perquè hi ha un grau de contaminació que impedeix en aquest 
moment que es facin servir, i nosaltres mateixos vam dir que hi havíem fet la 
sol·licitud de posar pous a Can Mercader, i que finalment la vam haver de 
retirar per una llei superior del Departament de Sanitat i Salut Pública de la 
Generalitat.     
 
 Per tot això, no podem estar a favor d’aquesta moció ja que creiem 
que cadascú dels acords que proposa estan ja, o bé presos o en diferent grau 
de desenvolupament, i no seria lògic tornar a posar-nos  com a deures el que 
ha de tenir uns terminis que podem arribar en alguna de les accions que 
proposa el Pla d’Acció fins de tres a cinc anys, per tant, no podríem abastar-
les totes en aquest any.   
 
 D’igual manera, restem a la disposició de tothom per donar totes les 
explicacions, aclariments i informes que calguin en el lloc que toca, i fer un 
debat complert en una Comissió Informativa de l’Àrea d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, o bé en la mateixa Comissió de 
seguiment de l’Auditoria Ambiental que s’ha constituït en el pròpi Consell de 
Medi Ambient.       
 
 A continuació pren la paraula el Regidor-Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, 
per manifestar que és molt important l’esforç que s’ha fet, i la veritat és que 
molts portem ja molt temps treballant en aquest tema, potser per això no es 
coneixen algunes coses que es plantegen i el profund error que suposa, per 
exemple, plantejar que les aigües de l’EDAR de Sant Feliu es reutilitzin en 
Cornellà quan l’aposta estratègica és que subministrin a la cubeta de Sant 
Andreu i al Canal de la Dreta. 
 
 L’aposta de tots els municipis del Baix Llobregat, -inclós el de 
Cornellà- en el Consell Comarcal es va fer pressió per aconseguir que el 
Ministeri de Foment acceptés el tractament terciari en la depuradora del Baix 
Llobregat i, a posterior, un projecte de reutilització que s’està redactant i està 
en concurs de licitació d’obres en aquest moment, que faria que en lloc de 
llençar les aigües depurades al mar que en el projecte inicial a proposta dels 
ajuntaments de la Comarca i en concret el de Cornellà el que es farà és que es 
llençarà una xarxa de distribució de l’aigua depurada que és l’únic camí 
raonable per a plantejar l’existència d’una segona xarxa local. 
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 El problema de la utilització d’aigües depurades és que ha de ser 
una xarxa independent pels perills de contaminació permanents que 
existeixen, però per a llançar una xarxa independent d’aigua depurada fa falta 
tenir subministrament garantit. 
 
 L’única forma de plantejar-se en aquest moment, seriosament, 
utilitzar aigua depurada per fer rec, és tenir un subministrament i una segona 
xarxa, i nosaltres creiem que en dos anys i mig estarà la xarxa de la 
depuradora del Prat en Cornellà que facilitarà també tenir un cabal ecològic en 
el riu i, a partir d’això, ens podem plantejar seriosament el tema d’utilitzar 
aigües depurades. Plantejar tirar una canalització d’una petita depuradora, 
com és l’EDAR de Sant Feliu cap a Cornellà, significa deixar sense 
subministrament a la cubeta de Sant Andreu i al Canal de la Dreta, cosa que 
jo crec que la Unió de Pagesos i tots els sectors interessats en l’agricultura 
local, no estarien d’acord. 
 
 La meva intervenció només té per objecte precisar, ja vaig comentar 
al Sr. Tardà que la seva preocupació en relació a l’aigua del dipòsit del Camp 
de l’Empedrat era innecessària, perquè -com tu saps- el dipòsit de l’aigua del 
Camp de l’Empedrat bombejarà l’aigua al col·lector de Famades i, -com tu 
saps perfectament perquè heu estudiat molt pel que es veu- aquest tema, el 
col·lector de Famades serà interceptat pel col·lector unitari de la depuradora 
del Prat, per tant, aquesta aigua serà depurada i amb el projecte del terciari hi 
haurà la possibilitat de reutilitzar-la en un futur, ja sigui pel que hem parlat o 
ja sigui per mantenir la barrera antisalina de l’aquïfer del Baix Llobregat, que 
és un altre dels objectius de la reutilització de l’aigua de la depuradora del 
Prat, molt més important i de més volum que la petitona EDAR de Sant Feliu. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Antonio Martínez Flor, com 
Tinent d’Alcalde de Via Pública, Manteniment i Serveis, per manifestar que 
només vol dir una cosa, que estant d’acord amb la filosofia que presenta la 
Moció, un petit error però important, quan parlem que estem regant amb 
aigua potable i hem de passar a regar amb aigua no potable, doncs això és 
impossible, perquè us llegiré només un paràgraf de la Llei de l’Aigua de l’any 
2001, que diu: “D’acord amb el Reglament de l’Administració Pública de 
l’Aigua i de la Planificació Hidrològica, per a les aigües subterrànies, mentre 
no hi hagi una limitació d’ús, la qualitat es fa atenent a l’ús més restrictiu –és 
a dir, al consum humà-. Segons disposa el Reglament tècnic-sanitari que s’ha 
d’adaptar a la directiva comunitària, les aigües són de consum humà, per 
tant, les úniques aigües de consum humà, són les aigües potables, per tant, o 
tires de xarxa o les converteixen en aigua potable igual, per tant, és la mateixa 
aigua de xarxa.  
 
 Tenim aquest problema,  és una llei que va sortir l’any 2001, i en el 
2002, en el departament que jo portava aleshores, hi havia un pressupost de 
cinc milions i escaig per construir els pous a Can Mercader, teníem l’empresa i 
estava l’adjudicació feta i vam haver de treure aquesta adjudicació perquè era 
impossible, perquè vam descobrir que aquesta aigua acabava produint 
legionel·la i, per tant, era impossible perquè al regar hi havia aquesta 



39 

possibilitat.  Van treure una Llei que feia impossible aquest ús, i per això les 
de l’Hospitalet estan molt bé, però estan aturades –com ha dit la Tinent 
d’Alcalde-. No funcionen els pous de l’Hospitalet perquè tenen un greu 
problema que és que van decidir que tota l’aigua que s’utilitzés en la ciutat, 
tant per rec com per netejar havia de ser aigua potable, i, per tant, tenim un 
problema important d’aquest tipus. 
 
 Haig de dir que -com que estic d’acord amb la filosofia- votaríem en 
contra però obriríem des de la Comissió Informativa una discussió sobre 
aquest tema, per bé, no per regar amb aigua d’aquesta, que jo crec que no 
podem, sinó per a estudiar tots aquests temes. 
 
 Pel que fa a això del Carrilet, dir que jo vaig tenir una reunió amb la 
seva Direcció, i tinc tots els estudis de tota l’aigua que li cau al Carrilet i la 
que han de bombejar, i ells estaven disposats a fer-ho, però era impossible per 
la sortida d’aquesta Llei, per tant, en la Comissió Informativa ja parlarem de 
com ho podem fer per aprofitar aquestes coses. 
 
 Tot seguit pren novament la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, 
com a Portaveu del Grup Municipal d’ERC-AM, per manifestar que els tècnics 
ens han explicat en què es diferencia l’aigua potable i l’aigua tractada, i dic 
això perquè, a més a més, les dades de l’Ajuntament de Barcelona també són 
curioses, perquè sembla ser que l’any vinent, segons l’exemple que posa, és 
que l’ús de la capa freàtica per a regar Barcelona equivaldria a un dipòsit 
d’una illa d’un bloc de deu pisos, i això és informació de l’Ajuntament de 
Barcelona. Possiblement la mateixa pressió política de l’Ajuntament de 
Barcelona dels ecologistes han fet endegar experiències d’aquest tipus. 
 
 És a dir, reconec el que dieu i, a més a més, n’hem parlat, però, en 
aquests moments crec que el cavall de batalla és aplicar mesures que 
serveixin per demostrar i fer visible allò que diem “la sostenibilitat”, perquè si 
no, el que passa és que de cara a la ciutadania, i fins i tot per a un millor 
funcionalisme de l’administració, s’acaben aplicant mesures tecnicistes i 
economicistes. Ja ho farà la depuradora, certament l’aigua anirà i l’aigua 
tornarà, i, és que no significa despesa energètica portar l’aigua i retornar-la?. 
 
 És a dir es tracta d’optimitzar, nosaltres considerem que s’hauria de 
buscar alguna fórmula –i estic d’acord amb el que diu el Sr. Martínez Flor- que 
visualitzés una certa innovació, i reconec que de totes aquestes propostes 
algunes deuen ser inviables, d'altres difícils, i alguna crec que seria positiva 
d’aplicar, tan sols demanem això. 
 
 Pel que fa al dipòsit de laminació, no ho sé. Quin sentit té que les 
aigües de El Corte Inglés es bombegin -despesa econòmica no?- i es llencin a 
la claveguera. Quin sentit té? En criteris de sostenibilitat, quin sentit té agafar 
l’aigua de la capa freàtica i llençar-la a la claveguera?. No sé, és difícil també 
de justificar això. 
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 Seguidament pren la paraula el Regidor-Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, 
per manifestar que el dipòsit regulador del Camp de l’Empedrat és un dipòsit 
que el que fa és el següent: quan plou molt, les clavegueres tenen un problema 
i és que entren en càrrega. Quan plou molt el dipòsit el que fa és, per comptes 
d’anar al col·lector, que és qui entra en càrrega quan hi ha molta aigua i no 
passa cap endins i surt cap enfora, el que fa és que passa al col·lector i el 
col·lector aguanta en aquest cas 18.000 metres cúbics d’aigua, -el dipòsit 
perdó-, aguanta 18.000 metres cúbics d’aigua, i quan plou menys, el que fa és 
que tranquil·lament va bombejant al col·lector, evita inundacions, -per dir-ho 
així-, no agafa aigua de la capa freàtica ni té un paper en clau de 
sostenibilitat, té un paper en clau de desguàs d’un sector que té problemes de 
inundabilitat. 
 
 Per tant, què passa?, que aquesta aigua no és llença al riu, perquè 
ja al riu no és llencen aigües, aquesta aigua es fica al col·lector de Famades 
que la porta a la depuradora, i el que t’estic dient és que en el futur aquesta 
depuradora en tractament terciari reutilitzarà l’aigua per tres coses: mantenir 
la barrera anti-salina de l’aquïfer del Baix;  mantenir el cabal ecològic del riu;  
i una xarxa de reutilització d’aigua per a reg o ús industrial.  
 
 
 Tot seguit pren la paraula la Regidora-Delegada  de l’Àrea de Medi 
Ambient i Sostenibilitat, senyora Carmen Romero López, per manifestar que el 
que nosaltres veníem a dir és que totes aquestes mesures que proposava la 
Moció estan pràcticament recollides en el Pla d’Acció Ambiental, o sigui, la 
preocupació és compartida i vol dir això, que s’estan mirant els recursos, la 
manera de fer-les, la possibilitat de fer algunes coses, que no és tan fàcil i 
mantenir contactes amb tothom, evidentment, estem en tots els llocs en els 
quals es parla de l’aigua i es parla del Riu Llobregat.  
 
 Per tant, la nostra proposta era, -degut a què aquest és un tema 
apassionant-, deixem-lo per tractar-lo amb totes les conseqüències i amb totes 
les variables que presenta en una Comissió en la qual es poden donar dades 
tranquil·lament, es poden fer comparacions, etc., perquè tampoc no podem dir 
que de vuit anys aquí no s’ha fet res per millorar el consum ni l’estalvi de 
l’aigua  en la nostra Ciutat, perquè no és cert. 
 
 Altra cosa serà com es visualitza això, però entre regar amb cisterna 
com és regava abans, o regar per reg d’aspersió o per degoteig, hi ha una 
diferència importantíssima, i sobretot un consum inqüestionable, 
evidentment. O sigui que no podem ser “més papistes que el Papa”, ens han 
fet ja una auditoria, tenim uns resultats d’aquella auditoria i hem de donar-ho 
per bo, que ho han fet una gent de fora de Cornellà, amb dades del consum 
que es produeix, preguntant directament a tots els sectors implicats. Per tant,  
crec que el que preteníem era parlar-ho amb més calma, amb més 
tranquil·litat, no buscant altres tipus de lluïments ni de qüestions, sinó res 
més que les estrictes que es mereix el tema, -que sí que s’ho mereix-, però en 
el lloc adequat i pertinent. 
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 De la mateixa manera, en el Consell de Medi Ambient que es va 
reunir la setmana passada, es va acordar que hi hauria una comissió 
ciutadana i tècnica de seguiment del Pla d’Acció Ambiental, a veure com 
s’estan fent totes les sessions que es diuen allà i aquestes sessions algunes, -
les que tenen que veure amb l’aigua-, són per fer d’aquí a tres anys, a cinc 
anys, o sigui que hi ha uns terminis que s’han d’anar complint, per tant, que 
no podem demanar que avui estigui tot fet ja al cent per cent.    
 
 Novament intervé el senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu del 
Grup Municipal d’ERC-AM, per manifestar que ja comencem a “embolicar la 
troca”, i em sap greu, perquè, primer de tot,  en cap moment hem dit que no 
s’havia fet res, -no ho hem dit ni ho hem pensat-. Segona qüestió; aquí no 
pretenem cap mena de lluïment. Se’n va parlar en el Consell de Medi Ambient, 
justament perquè el representant d’Esquerra Republicana ho va plantejar. De 
manera que, ni hem negat que s’ha fet feina, ni pretenem cap mena de 
lluïment. Tan sols -repeteixo- pensàvem que seria bo -a més a més, hem fet el 
que hem pogut-, substituir l’aigua de la xarxa per l’aigua de la capa freàtica o 
de les depuradores, que potser valdria la pena estudiar allò, cosa que ja es fa, 
i, a més a més, ¡Déu nos en guardi que no es fes! Em sembla, a més a més, 
positiva l’actitud del senyor Martínez Flor dient: en  parlem a la Comissió. 
 
 És a dir, nosaltres intentem aportar, no neguem res, en absolut. 
Que tinguem diferències polítiques no vol dir que neguem el treball que s’ha 
fet. És a dir, que si hagués callat, s’hagués pogut pensar que preteníem això i 
no preteníem en absolut negar la feina que es fa. 
 
 
 Tot seguit pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que, des del reconeixement de la feina que es fa, crec que 
podem recollir la proposta que feia el senyor Martínez Flor, que a la Comissió 
Informativa es faci una reflexió al respecte. 
 
 Crec que segurament hi ha coses que el sentit comú et diu que si hi 
ha aigua subterrània podríem fer un pou i utilitzar-la per regar i ens sortiria 
més barat. Però clar, hi ha aquesta normativa, segurament una normativa que 
en altres països no tenen. Però bé, en qualsevol cas és vinculant, que si fa uns 
anys això es podia fer, ara no es pot fer, perquè pot produir legionel·la, hi ha 
una normativa que diu que l’aigua, tot i que sigui per al reg, s’ha de depurar, i 
si s’ha de depurar ja té un cost, i surt igual de preu que l’altra que també surt 
de la mateixa capa freàtica.  
 
 Suposo que en l’Ajuntament de Barcelona,  -em sembla que el que 
tenen és que allà tenen l’aqüífer del  Besós, i l’aqüífer del Besós al contrari del 
de Llobregat, està molt, molt contaminat, per això no s’extrau aigua per al 
consum de boca-, però segurament que l’hauran de tractar igual o estan 
incomplint la Llei, cosa que suposo que no es dóna, no?. Per tant, suposo que 
també tindrà un determinat cost des del punt de vista econòmic. Aquí, 
evidentment, si detraiem aigua, serà de la mateixa capa freàtica que es fa 
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servir per beure, perquè cal recordar que inclús la Societat General d’Aigües 
en determinades èpoques injecta aigua al freàtic d’equip, precisament perquè 
en èpoques de sequera es fa el contrari, és a dir, que tenim aigua a l’aixeta i 
podem beure, perquè s’ha fet aquesta feina de recarga de l’aqüífer. 
 
 En definitiva, penso que sobre la filosofia, si es pot fer alguna cosa 
que sigui útil, ja hi estarem d’acord, crec que a la Comissió Informativa si feu 
una reflexió al respecte i es troben algunes coses que es puguin fer, -a més a 
més de les que s’estan fent-  doncs millor per a tots.  
 
 
 Finalment pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC-AM, per manifestar que retiren la Moció. 
 
 Intervé novament el senyor Alcalde per precisar que amb aquest 
compromís es farà una comissió especial per a això. 
 
 
 Després d’això la Moció és retirada pel seu Portaveu. 
 
 
 
 
 4.- Moció del Grup Municipal d’ERC-AM, referida al 
desallotjament de l’Ateneu de Korneyà. 
 
 MOCIÓ 
 
 “Atès que el passat 20 de gener fou executada per la policia  l’ordre 
judicial de desallotjament de l’edifici del carrer Barcelona 33, seu de l’Ateneu 
de Korneyà. 
 
 Atès el fet que l’esmentat desallotjament ha significat la fi d’una 
entitat cornellanenca present a la ciutat d’ençà fa disset anys. 
 
 Atesa la constatació que, al llarg de tants anys, l’Ateneu de Korneyà 
ha estat participat, de manera directa i/o indirecta per molts cornellanencs i 
cornellanenques, que ben segur, a hores d’ara, lamenten profundament  la 
seva desaparició. 
 
 Ateses les especials circumstàncies, de tots i totes conegudes, que 
envolten l’afer de l’edifici del carrer Barcelona (demandes judicials a l’espera 
de fallo, etc,). 
 
 Atès que la negativa a oferir suport a l’Ateneu de Korneyà per part 
de  l’Ajuntament de la ciutat, del qual considerem que n’era  mereixedor, no es 
correspon amb les sovintejades  mostres de  solidaritat palesades en el Plenari 
Municipal envers d’altres múltiples afers de la nostra vida col·lectiva 
ciutadana, així com amb  la consideració de respecte que mereix la lliure 
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expressió de la ciutadania i amb l’afany d’estimular l’associacionisme 
compartides per la majoria de  forces polítiques del nostre Ajuntament.  
 
 Per la qual cosa sol·licitem prendre els següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Lamentar el desallotjament de l’edifici, seu de l’Ateneu de 
Korneyà. 
 
 Segon.- Adreçar als membres de l’Ateneu de Korneyà i a la 
ciutadania la solidaritat de l’Ajuntament de la ciutat. 
 
 Tercer.-  Convocar els membres de l’Ateneu de Korneyà per tal 
d’establir, com a mostra de rectificació i correcció de  l’actuació duta a terme 
fins ara pel Govern de la ciutat, un diàleg que possibiliti assolir una solució i 
una reparació en el dèficit generat. 
 
 Quart.- Fer avinent aquesta iniciativa als veïns i veïnes de la ciutat 
a fi de facilitar un debat ciutadà, i contribuir a aturar el procés de 
criminalització dels moviments socials alternatius  que promouen els 
estaments més conservadors i reaccionaris de la societat.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’ERC-AM, es fa una explicació de la Moció. 
 
 Dir que va ser lamentable, -tant la Pilar com jo vam ser a la 
manifestació- i em va recordar tant els anys de la dictadura, la presència 
policial era vergonyosa, una demostració de força extraordinària, i, a més a 
més, molt bé la policia, va haver-hi un  moment molt difícil al carrer Miranda i 
si arriben a carregar allà, hi hagués hagut molt de mal perquè hi havia molta 
gent jove, hi havia nanos en aquella hora i justament en el moment de màxima 
atenció va ser en aquell carrer -que és una carrer estret- i va haver un 
moment que els policies no hi sabien on estaven. Estic convençut que no 
sabien ni on estaven hi va haver un policia que ens va mirar i vam dir “¡aquí 
no, aquí no tranquil!”, i l’home va entendre que no era el lloc, i molt bé, perquè 
va demostrar ser un bon professional en aquell moment perquè tot plegat era 
surrealista, sinó allò hagués acabat molt malament. I crec que, a més a més, 
hagués estat lamentable perquè no sé fins a quin punt ens haguessin pogut 
demanar responsabilitat a nosaltres, i ja sé que, per desgràcia, l’ordre públic 
no depèn de l’Alcalde que és el que hauria de ser, però penso que, com a 
mínim, aquesta gent haguessin hagut de saber on anaven i què feien i on 
estaven, i he de dir que en tenia un al costat que no em deixava estar tranquil, 
-potser jo exagero, crec que no-, però realment van haver-hi moments molt 
desagradables, i veure la plaça Catalunya envoltada recordava la dictadura, 
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aquella època que hi anàvem tots a la plaça Catalunya, -l’Alcalde també hi 
anava- i aquella presència policial.  
 
 
 Certament –com sabeu- hi ha comportaments que no compartim, 
pintar aparadors de les immobiliàries, -ja ho sabem-, però realment va ser 
molt desagradable i, evidentment, crec que una ciutat com Cornellà, a l’any 
2004 no es mereix això, i, a més a més, perquè el que no podem fer és 
fomentar aquestes espirals de tensió social. Crec que a l’any 2004, ni 
generacionalment, -la gent que som aquí els més grans- ni per la trajectòria 
del què significa tants anys de democràcia municipal, no ens mereixem no ser 
capaços de donar mínimes solucions. Crec que és un fracàs com a polítics, 
com a esquerres i, fins i tot com a generació, veure que l’any 2004 només 
sabeu aplicar la solució de la violència. 
 
 
 En aquest moment s’absenta de la sessió el Regidor del Grup 
Municipal del PSC(PSC-PSOE)-PM, senyor José Luis Morlanes Galindo. 
 
 
 A continuació intervé el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que, des del Grup 
Municipal ja hem mostrat en diferents ocasions el nostre posicionament en 
contra d’aquest tema. 
 
 Respecte al punt primer, creiem que el desallotjament produït és 
conseqüència d’una decisió judicial i, per tant, l’aplicació de les lleis vigents 
que, entre d’altres coses, defensen el dret a la propietat privada i estan en 
contra de l’ocupació. 
 
 No hem d’oblidar que els components de l’Ateneu de Korneyà, van 
actuar fa 17 anys contra la propietat i interessos d’un altre ciutadà de 
Cornellà. Aquest fet ja els desacredita i, fins i tot, els desautoritza davant la 
pròpia societat que -com sabem- disposa de regles que permeten la 
convivència i el respecte. 
 
 Pel que fa al punt segon, es demana la solidaritat envers aquest 
col·lectiu i en general amb els moviments alternatius i nosaltres ens 
preguntem si quan van alterar l’ordre públic i tallar carrers van ser solidaris 
amb la ciutadania de Cornellà. Quan van ocupar aquella propietat i altres 
grups d’altres propietats de la ciutat, també van ser solidaris?. Quan fan 
festes fins altes hores de la matinada sense respectar el descans del veïns i les 
normes mínimes de convivència, també són solidaris?. 
 
 Respecte al punt tercer, a l’últim Ple celebrat el dia 23 de desembre 
de l’any passat, el nostre Grup ja va defensar que el Govern Municipal ha 
d’escoltar a tothom, però no creiem que la forma de demanar aquest diàleg 
sigui a través d’una Moció presentada per un Grup Municipal. Ens consta que 
qualsevol col·lectiu de la Ciutat que demana parlar normalment, és escoltat, 
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però, realment, aquest col·lectiu vol parlar o simplement vol que li concedeixin 
“carta lliure” per actuar. 
 
 Quan volen ser escoltats, estan disposats a jugar amb les mateixes 
cartes que tothom, és a dir, respecte a les normes, als veïns, al mobiliari urbà, 
etc., o cerquen un vistiplau a la seva forma d’entendre la societat, al marge de 
la societat mateixa? 
 
 Pel que fa al quart punt, nosaltres creiem que finalment el procés de 
criminalització es produeix quan un ciutadà o col·lectiu transgredeix les lleis i 
les normes de la societat, i en plena coherència amb el que hem defensat 
sempre creiem que aquesta Moció està fora de lloc, raó per la qual, ens 
posicionem en contra. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que 
mantenim el nostre vot d’abstenció, no debatem i no significa això que 
estiguem d’acord o no, simplement perquè no debatem les decisions judicials, 
ens agradin o no, nosaltres les acatem. 
 
 Respecte al col·lectiu okupa o alternatiu -com l’anomenen alguns-, 
respectem qualsevol pensament i defensem la lliure expressió de qualsevol 
ciutadà o col·lectiu sempre que per a exercir la seva llibertat no atemptin els 
drets o llibertats de la resta dels ciutadans, cosa que no passa. 
 
 Per conviure en pau han d’haver unes normes i aquestes les hem de 
respectar tots, i qui no les compleix no pot exigir respecte, i menys d’una 
forma violenta, i si això ocorre com és el cas de totes les vegades successives 
que s’ha sol·licitat aquesta forma d’exigir respecte, les forces de l’ordre de 
l’Estat han de garantir-nos als demés ciutadans, als indefensos, aqueixa 
solidaritat que s’està reclamant envers a persones que exerceixen la violència 
causant amb això una gran despesa a la ciutat, perquè s’hauria de preguntar 
–i jo l’altre dia ho vaig fer, i el Tinent d’Alcalde no em va saber dir, i jo 
continuo mantenint aqueixa pregunta- quant ha costat l’última manifestació a 
l’erari públic que és de tots? 
 
 Per tant, aquestes forces de seguretat han de garantir aquest ordre, 
cosa que fan i que des del Grup Popular felicita a ambdós caps de les dues 
forces que estan a la ciutat. 
 
 Respecte al partit que reiteradament porta al Ple aquest tipus de 
mocions -per a nosaltres vergonyosament demagògiques amb vista a captar 
vots d’on sigui-, pensem que és una vergonya traficar amb conflictes que 
costen diners als ciutadans, molèsties i angoixes, però hem de dir també que 
no ens estranya, vist el melodrama que hem vist tots aquesta setmana, que 
ens han ofert, la veritat que no ens estranyava i crec que som els únics als 
quals no ens ha agafat de sorpresa.  
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 M’heu de permetre un refrany de la meva terra “la vergüenza era 
verde y se la comió un burro”, això sí, els burros últimament viatgen en cotxes 
oficials, i pacten amb gent feixista que quan algú no està d’acord li claven un 
tir al clatell, i això és el que ha de dir el Partit Popular del tema. 
 
  
 En aquest moment s’incorpora a la sessió el Regidor del Grup 
Municipal del PSC(PSC-PSOE)-PM, senyor José Luis Morlanes Galindo. 
 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Miguel López Sánchez, com 
a Portaveu del Grup Municipal d’ICV-EA-EPM, per manifestar que li sembla 
que últimament hi ha molta gent que perd els papers, perquè hi ha companys 
d’aquest Consistori que quan estan parlant del Govern de la ciutat, inclús 
rectifica una cosa que havia dit abans. Recordo que a l’últim Ple es va 
presentar una moció molt semblant a la que es presenta avui, i no va ser 
només el Govern d’aquesta Ciutat qui la va votar en contra, ja que van votar 
en contra els Grups Municipals Socialista, d’ICV-EA-EPM, CiU, i l’abstenció 
del PP, o sigui, que no va ser el Govern de la Ciutat qui va votar en contra 
d’una moció molt semblant a aquesta. 
 
 A més a més, vull recordar al company Joan Tardà, que al Ple 
d’abans precisament vam proposar els dos grups una moció en la que 
demanàvem l’aturament, que la jutgessa que portava el desallotjament de 
l’Ateneu no ho fes mentre no sortia la resolució de l’altre, i és clar, aquí el que 
podem entendre és que en aquest moment del que es tracta és de castigar 
d’alguna forma al Govern d’aquesta Ciutat, però s’han de dir les coses de 
veritat, que el Govern ha fet el que havia de fer, però el que no es pot dir són 
coses que no són certes. 
 
 Evidentment que nosaltres des del nostre Grup estem en contra, 
lamentem aquest desallotjament i ho lamentem perquè vam recolzar una 
Moció que deia precisament això, que s’aturés o que se suspengués el 
desallotjament fins que no es fes la resolució de l’altre contenciós que està en 
mans de la justícia. 
 
 Això no va sortir, i bé, ha passat el què ha passat, i les lleis hi són, 
tant si estem d’acord com si no estem d’acord, però nosaltres vam ser també 
un dels grups que vam demanar aquesta suspensió o aquest aturament. 
 
 Quan es diu “convocar els membres de l’Ateneu de Korneyà ...”, em 
consta que per part dels responsables de diferents àrees de l’Ajuntament s’han 
assegut amb aquest col·lectiu o amb gent que representa, -o diu que 
representa a aquest col·lectiu-, i de la mateixa forma que altres partits també 
s’han assegut amb ells per veure de quina manera podíem col·laborar o 
podíem fer coses conjuntes, perquè no oblidem el paper que van jugar en el 
seu moment l’Ateneu de Korneyà. 
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 No ha pogut ser possible, no ha hagut acords, però això s’ha fet i, 
en tot cas, quan no hi ha acords és perquè quan hi ha dues parts, doncs hi ha 
una que no vol i aquestes són coses que s’han de clarificar. 
 
 Quan demanen una altra vegada això del local –perquè això també 
es deia en la moció del Ple passat- i  repassem el que vam dir en l’altre Ple, ja 
dèiem que en aquest moment no hi ha locals per a totes les demandes de la 
societat cornellanenca, estan demanant col·lectius culturals, clubs socials, 
juvenils, de tot tipus, i, en tot cas, el que dèiem i seguim mantenint és que 
moltes de les accions o de les activitats que es fan o es feien a l’Ateneu es 
podrien fer tranquil·lament demanant i entrant dintre de l’ordre que ja està 
establert per a la resta d’entitats de Cornellà, per a la resta de la ciutadania, 
dintre dels locals que l’ajuntament té en aquest moment.           
   
 Una cosa sí que s’ha de constatar i és que dintre de les mancances 
que té aquesta ciutat, no hi ha locals suficients i per això continuem dient que 
necessitem un local per als joves, però jo crec que s’estan donant passes 
importants quan s’estan fent prioritats o és que no és important el que s’està 
buscant ja per tenir una biblioteca al barri Centre-Riera?, o és que no és 
important que la recuperació de Can Suris sigui per al que aquí s’ha acordat?.  
 
 Crec que l’Equip de Govern amb la col·laboració de molts dels grups 
que hi són aquí, o sigui l’Ajuntament, s’estan donant prioritats per a dotar a la 
localitat, a la ciutadania, de locals suficients per poder fer moltes coses de les 
que fa. 
 
 I, finalment, “la criminalització”. La veritat és que això de la 
criminalització, en tot cas són alguns que diuen això i mai he sentit -per part 
del Grup que jo puc representar- que han criminalitzat al col·lectiu aquest 
d’okupes. Sí que s’ha de dir que hi ha gent que s’aprofita de la bona fe –en 
aquest cas sí que crec de la bona fe d’alguna gent- per fer coses que estan en 
contra dels desigs i de la forma de pensar de la majoria de la societat, i és clar 
que no es pot criminalitzar el moviment okupa, no, crec que no. El moviment 
okupa no deixa de ser un moviment alternatiu, -com possiblement molts de 
nosaltres ho vam fer quan érem joves, quan teníem l’edat que tenen aquesta 
gent ara- però tampoc podem estar d’acord amb alguna de les coses que fa la 
gent que diuen que són del moviment okupa, i això ho rebutgem de front, però 
sí estem d’acord amb les coses positives que fan de cara a la societat, de cara 
a la majoria de la ciutadania. 
 
 Per aquestes raons creiem que no podem donar -una altra vegada 
més- suport a aquesta Moció, perquè és una Moció molt semblant a la que 
també vam rebutjar en el Ple passat       
        
 
 Finalment pren la paraula el senyor Antonio Martínez Flor, com a 
Portaveu del Grup Municipal del PSC(PSC-PSOE)-PM, per manifestar que, en 
principi, vol dir una cosa que és un “perogrullo” però que és certa, que la 
civilització es basa en normes que han de ser acatades per tots els membres 
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d’aqueixa civilització, i la nostra ciutat també té una sèrie de normes que ha 
d’acatar tothom. 
 
 També dir que el Govern Municipal no ha de rectificar ni corregir 
cap de les actuacions que ha tingut fins ara, i si de cas, hi ha un grup que en 
aquest cas és el grup de l’Ateneu i d’altres grups de la mateixa ideologia que 
són els que potser sí que han de rectificar una sèrie d’actituds. 
 
 El Govern Municipal i jo mateix he estat amb ells en innumerables 
ocasions, i totes aquestes ocasions han acabat amb cops de peu a la cadira, 
aixecada i ires per la seva part, perquè vaig tenir “la osadía” de proposar-los 
que l’Ajuntament estava disposat a reservar espais en la ciutat perquè 
poguessin fer pintades, posant el que volguessin i que nosaltres les trauríem 
quan a ells els vingués de gana, i la seva resposta és que ells no estan 
disposats a acceptar absolutament cap norma, i van donar un cop de peu a la 
cadira i aixecada. 
 
 Una altra vegada ens vam veure per dir-los que havien de tenir una 
certa cura a l’hora de fer els actes, perquè hi ha gent que treballa i que acabar 
una festa –que, a més, no han demanat permís- a les cinc de la matinada, 
dissabte darrere dissabte, per als veïns que viuen al costat és bastant 
insuportable, i va haver la mateixa resposta: cop de peu a la cadira i “nosaltres 
fem el que ens surt del collons”. 
 
 Evidentment, quan un ha de parlar amb un col·lectiu d’aquestes 
característiques, doncs és una mica complicat, perquè, si més no, al Govern 
de la Ciutat se li demana objectivitat a l’hora de tractar a qualsevol col·lectiu 
que demana coses en la ciutat, i si aqueix col·lectiu no està disposat a 
acceptar absolutament cap norma, doncs és molt complicat que des de 
l’Ajuntament toquem diners públics, se’ls hi pugui donar un cop de mà.  Tot i 
això, l’Ateneu l’últim que ha fet és cinema al carrer, i aquest Ajuntament “que 
no col·labora en res amb ells”, va haver de tallar el carrer i apagar l’enllumenat 
a una hora de terminada perquè poguessin fer cine, i això que no col·laborem 
en absolut amb ells, i que consti que vam treure la llum quan ens ho van 
comunicar amb dues hores d’anticipació, cosa que no fem a cap entitat 
d’aquesta ciutat, això s’ha de dir. 
 
 Per tant, això de dir que nosaltres tenim amb ells una actitud, no sé 
què, doncs jo diria que és tot el contrari, i solament s’ha de pensar en la festa 
alternativa que es munta cada any en aquesta ciutat i que d’alternativa té poc, 
i ho dic perquè aquest Ajuntament els hi posa el terreny, els wàters, la tarima, 
paga la megafonia, i això sí, va fer una festa alternativa. Jo pensava que 
l’alternança és quan un passa del poder, però no, aquests col·lectius 
acostumen a passar del poder quan es tracta de normes de civilització i les 
normes de civilització són, per exemple, no cremar contenidors, no pintar 
edificis que estan en el patrimoni municipal -com pot ser en un número del 
carrer Rubió i Ors o com el Titán o les columnes de l’Ajuntament-, coses 
d’aquestes que per sentit comú qualsevol col·lectiu que teòricament vol a la 
ciutat i vol tenir un tracte més o menys afable en la ciutat, com a mínim, ha 
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de complir. Per tant, crec que no és el Govern qui ha de rectificar, sinó que és 
una part d’aquest col·lectiu. 
 
 El Govern Municipal no criminalitza al col·lectiu okupa, però el que 
sí és cert és que com tot cos, tota societat, tot grup humà, hi ha grups que no 
comparteixen aquests ideals, sinó que el que fan és infiltrar-se en aquests 
llocs per fer unes altres coses, i, en aquest grup, -vosaltres sabeu com sabem 
nosaltres-  hi ha gent que es dedica a altres coses, a part de les coses lògiques 
del moviment okupa, i ho sabeu tan bé com jo, ja que tenen noms i cognoms. 
 
 Per tant, el Grup Municipals Socialista votarà en contra d’aquesta 
Moció que, a  més, em sembla una aberració que la presenti un Grup 
municipal que forma part d’aquest Ple quan ha estat en una manifestació on 
ha vist com es cremaven sis contenidors i es pintaven vint espais, dos dels 
quals estan en patrimoni, i que el que seria lògic és intentar impedir-ho 
d’alguna manera, encara que fos parlant, perquè se suposa que com tot 
col·lectiu hauria de tenir una espècie d’estructuració per intentar treure del 
seu si als elements que els hi donin mala premsa, -se suposa-. 
 
 Evidentment votarem en contra i, a més, direm això, que el Grup 
Municipal Socialista i el Govern Municipal no tenen res a rectificar perquè fins 
ara ha tingut un tracte exquisit  -jo crec que més que exquisit- amb aquest 
col·lectiu, sinó que és aquest col·lectiu qui ha de rectificar.    
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és rebutjada per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Vots en contra: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs José Montilla Aguilera, 
Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan 
Antonio García Díaz, Rocio García Pérez,  Perfecto Madrid Olmos, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis 
Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
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Vots a favor: 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
 
 
 
 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla 
Aguilera, per manifestar que, abans de passar a l’apartat de precs i preguntes, 
dir que desgraciadament una vegada més, hem de donar informació al Ple de 
les dones mortes víctimes de violència de gènere en el conjunt de l’Estat,  que 
han sigut durant el mes de gener fins avui, tres dones mortes víctimes 
d’aquesta violència de gènere, per tant, comença l’any amb dades no 
precisament positives en aquest aspecte i que hem de lamentar.  
 
 
 
 
 5.- Precs i preguntes. 
 
 En primer lloc pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC-AM, per manifestar  que  vol que quedi 
fixada la nostra opinió, el nostre parer per a la petita història local, és a dir, 
cadascú es posiciona, tampoc ens hem de convèncer entre nosaltres, perquè, a 
més a més, també hi havia insults que crec que no mereixem, però bé, és 
igual, com diu la meva santa mare, “torres més altes han caigut”. 
 
 Intervé en aquest moment el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que, perdoni que li talli, per dir que aquesta observació respecte als 
insults i als acudits que es poden fer, aquesta Alcaldia la comparteix i, en 
aquest sentit, faria una recomanació a tothom perquè les crítiques es poden 
fer totes però no cal insultar a les persones ni a les idees, i en fi, la Portaveu 
del Grup Popular en aquest sentit considero que té que fer com qualsevol, un 
és més acurat de les seves paraules. 
 
 Pren novament la paraula el Sr. Tardà  per manifestar que, és igual, 
i no ens acollonen, ja que nosaltres hem passat moments molt pitjors, perquè 
en democràcia teníem gent a la presó.   
 
 
 Continua amb l’ús de la paraula el Sr. Tardà per manifestar que ha 
presentat unes preguntes per escrit, feien referència a uns veïns de Torres i 
Bages que ens les van fer arribar, sobre uns pals de la llum de fusta que estan 
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situats en meitat de la vorera i, sembla ser, que els cables són a tocar dels 
balcons, i ho plantejo aquí: 
 
 “Atesa l’existència en mig de moltes voreres de la ciutat de pals de 
fusta que suporten cables d’electricitat de mitjana o baixa tensió, propietat de 
la companyia FECSA, tenint en compte que  aquests pals suposen una barrera 
arquitectònica pels ciutadans que han d’anar amb cadira de rodes o per 
aquells que porten cotxets de nens petits, i tenint en compte també que els 
cables són sovint  a l’abast de la mà  de les persones, voldríem saber: 
 

 Si existeix algun perill pels ciutadans que viuen en habitatges on els 
passa un d’aquests cables, a l’alçada del seu balcó, ja sigui, just per sobre del 
cap, o bé just pel davant (a l’abast de la mà, si s’aboquen una mica)? 
 
 Si és cert que el Govern de la Ciutat ha iniciat negociacions amb 
FECSA per tal de retirar aquests postes, i en cas que això sigui cert, voldríem 
conèixer l’estat de les negociacions”. 
 
 Després també tenim unes preguntes més. 
 
 Una fa referència a la famosa variant de la rotonda de Can Mercader 
i que treu el son al Tinent d’Alcalde Sr. Morlanes, i és que s’ha tornat a 
enfonsar. Recordo que en la Comissió Informativa ja ho vam preguntar i 
reconec que la resposta va ser d’una certa indignació per part del Tinent 
d’Alcalde. 
 
 Pregunto: això qui ho ha fet, qui ho ha dissenyat?. S’ha pagat?. 
L’empresa és una empresa responsable?. Treballa per a l’Ajuntament?. Se’ls 
pot empresonar a aquesta gent?. Qui pagarà els desperfectes i el “mal moral” 
fins i tot de quedar malament l’Ajuntament quan no s’escau de quedar 
malament?, -en tot cas per a altres coses, però no pas per això-. 
 
 De manera que voldríem saber -i ja sé que ens pertocaria a 
nosaltres anar a demanar el projecte, però volíem fer drecera- i nosaltres no 
veiem clar això, no pot ser. Els responsables d’això han de donar la cara, i 
sinó nosaltres ho demanarem i ho denunciarem perquè no ho entenem 
 
 Perquè a mi un senyor gran que passeja per allà i que, a més a més, 
pots comptar que no devia tenir estudis primaris, em va dir: “Joan, això no ho 
veig clar perquè fa massa pendent”, i aquell home tenia raó. 
 
 S’ha enfonsat una vegada i ara una altra vegada, i per això vull 
saber tot això. 
 
 Després hi ha el cas de l’Edelweis, que ja hem parlat amb el Tinent 
d’Alcalde, senyor Badenes, i haig de dir que hem lamentat molt el que ha 
passat amb la contractació del menjador. Resulta que per 200,- euros, la gent 
que ho venia fent al menjador d’Edelweis, d’ençà fa anys, que pel que hem 
recollit de veïns, pel que ens ha dit la senyora  Carme Prat, és una gent 
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magnífica, que fa una feina que només ha estat mereixedora de lloances. 
Autoocupació, és a dir, contents perquè és gent de Cornellà que ha generat 
autoocupació, i resulta que s’han quedat sense contracte, per 200,- euros,  
quan, en canvi, en els concursos anteriors, el 50% era per primar la feina feta 
i el servei fet des de l’escola i això desapareix, i ara arriba una multinacional i 
per 200 euros se’n porta la feina d’aquesta gent, però és que, a més a més, 
aquesta multinacional que presenta teòricament uns book logístics que 
impressionen, -però tot plegat fullaraca- acaba contractant la cuinera que hi 
havia anteriorment, perquè li han dit que és una gran cuinera i que és 
coneguda en tot el barri. 
 
 Això em sembla vergonyós, només s’entén a partir de reconèixer que 
ha estat un error, perquè no pot ser coneixent al senyor Badenes que es pugui 
fer això per 200, euros. És a dir, no reclamo que es faci trampa. Només que 
s’hagués posat en el concurs: “primar l’experiència en el barri, l’arrelament en 
el barri, qualsevol martingala –entre cometes- perquè no s’associï a trampa, 
aquesta gent avui dia estarien fent la feina que venien fent d’ença fa anys. 
 
 Aleshores, quin és el problema que genera tot això ara?, que el 
concurs acaba el mes de juny i sembla ser o podria ser que l’Ajuntament –ho 
ignoro- intentés,  volgués o pretengués fer sortir a concurs, no pas el menjador 
d’Edelweis, sinó el conjunt dels diferents menjadors de les escoles bressol, 
amb la qual cosa no sé si aquestes persones que tenen una logística feta molt 
a mida d’autoocupació podran competir. 
 
 Demano que això es reflexioni. No sé si és possible canviar una altra 
vegada. Això ja està fet, i el que està fet està fet. Llàstima, s’ha arribat tard, 
crec que, a més a més, pel que va semblar, que el senyor Badenes també ho 
lamentava profundament, però passa que ja estaven les pliques obertes, tot 
estava fet, però crec que, de cara al juny, hauríem de buscar fórmules, perquè 
–escolteu- l’autoocupació és el que hem pretès sempre, no?, i amb gent de 
Cornellà, la qual cosa no vol dir caure ni en xovinismes, ni en mentalitats 
retrògrades i tancades a Cornellà i que la gent es foti si venen de forà, eh?.       
 
 Finalment, continua manifestant el senyor Tardà, hi ha una cosa 
que no hem volgut presentar com a Moció, sinó com a prec perquè ens 
assembla que seria petulant per part nostra presentar-ho com a Moció. 
 
 Cada vegada hi ha més demanda de gent van amb aquest patinet 
amunt i avall, fent skateboard. Bé, més demanda més conflictes, conflictes 
amb els pobres vianants i conflictes educatius generats per la presència 
“policial”, i dic això perquè crec que s’hauria de vigilar amb això, la guàrdia 
urbana hauria de vigilar perquè he observat un cas que em va desagradar 
profundament en el carrer de la Llet, cinc guàrdies urbans envoltant a un nen 
de tretze anys, i quan vaig preguntar, em van dir que era la tècnica que tenien, 
que quan un guàrdia urbà està amb un ciutadà, si passa un altre s’atura. Això 
és veritat perquè a mi em van posar una multa els guàrdies urbans de 
Cornellà per portar el “CAT”, i va haver un moment que n’hi havia cinc al 
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voltant meu, vaig intentar no perdre els estreps i no els vaig perdre, i aquesta 
és una tècnica que en menors crec que caldria vigilar-la. 
 
 A més a més, hem tingut pares –alguns afiliats a ERC- que ens han 
dit: escolteu, al meu fill, amb dotze anys, li van demanar el carnet d’identitat. 
Bé, això és un parèntesi, i no pretenc ser crític, però crec que s’ha de vigilar 
perquè els nanos a aquesta edat ja sabeu que les funcions hormonals s’ha de 
vigilar com a resposta. 
 
 
 El Tinent d’Alcalde, senyor Morlanes, va pressupostar en el 
pressupost del 2002, trenta milions de pessetes -reconec que tots ens vam 
llançar com a llops perquè vam pensar que trenta milions de pessetes per a 
una pista era excessiu- però val a dir que ell, d’alguna manera, ja preveia que 
això aniria endavant. 
 
 Demanen que l’Ajuntament porti aquí al Plenari o a la Comissió 
Informativa un petit estudi per veure si és possible un petit espai, que és la 
volteta i quatre pilons, a veure si fos possible col·locar-ho ni que fos -i reconec 
que potser no hi ha prou diners per fer una gran instal·lació i potser tampoc 
caldria- però caldria com amb totes les coses mostrar una certa voluntat, 
buscar un indret de Cornellà, col·locar-lo i, com a mínim, poder visualitzar què 
es farà, i, escolteu, també els nanos han d’entendre que les coses no es fan 
avui per demà, però crec que una petita instal·lació seria interessant. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla 
Aguilera, per manifestar que respecte a la rotonda, no sé si vols contestar. 
Respecte al menjador entenc que és un prec i suposo que la perplexitat també 
és compartida per més, i respecte a l’últim tema, recollim el prec i que es 
puguin estudiar totes les derives també, em refereixo si hi ha un perill que 
s’obrís el cap i si això implicaria que ens puguin demandar, o sigui que es miri 
tot, hem de contemplar totes les coses. 
 
 A continuació pren la paraula el Regidor-Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, 
per manifestar que, pel que fa al tema de l’avinguda Can Mercader, el 
divendres passat hi ha hagut una reunió de cinc enginyers per veure el 
problema. 
 
 El problema de la rotonda és que l’empresa constructora no va 
executar un desguàs que hi havia previst i que era necessari perquè l’enginyer 
no el va preveure,  aleshores, què passa?, doncs que, com que l’aigua baixa i 
continua el seu camí, l’aigua va baixant i se’n va portant el lloc on els 
fonaments tenen la seva base. Es va fer una primera reparació i el que ha fet 
l’aigua és baixar més  avall.    
 
 El projecte l’ha fet una enginyeria. L’Ajuntament de Cornellà no 
tenia experiència en aquest tipus d’obra i el que vam fer va ser demanar una 
mica l’assessorament de l’Àrea Metropolitana, i l’Àrea va treure a concurs, per 
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encàrrec nostre, el projecte i li van encarregar a aquesta enginyeria que, 
segons l’Àrea Metropolitana, han fet moltes obres i mai l’hi ha passat una cosa 
com aquesta. 
 
 L’obra es va licitar i es va adjudicar a l’empresa que va fer l’oferta 
més avantatjosa, -com és habitual a l’Ajuntament de Cornellà-, ja que sabeu 
que tenim per costum no adjudicar obres a les empreses més cares, sinó que 
se l’adjudica a l’empresa que fa l’oferta més competitiva, i l’empresa que va 
guanyar és una empresa que té totes les qualificacions del Ministeri de 
Foment, de la Generalitat, de la Unió Europea, és una empresa estatal que té 
un fotimer d’arquitectes i d’enginyers. 
 
 L’obra s’ha executat i ha sortit aquest problema, però ara, al final 
del camí, hem reunit als enginyers afectats i no es posaven d’acord en la 
solució, perquè la direcció d’obres proposava una solució que era posar un 
material i l’empresa constructora ha anunciat que executarà el que la direcció 
d’obres li mani, però que en la seva opinió –i té un informe de la Universitat 
d’Enginyeria de Madrid- pensa que aquesta solució no és l’adient, perquè ella 
pensa que el material que s’ha de posar és un material rígid i, per suposat que 
s’ha de fer una canalització per portar les aigües subterrànies fora de l’entorn 
de la rotonda. La qüestió és que al final els enginyers s’han posat d’acord. 
 
 Fins ara he donat informació i ara donaré la meva opinió, i és que 
les coses s’han fet malament perquè la direcció d’obres no va fer bé la seva 
feina. Primer, es va fer un projecte que no contenia aquesta prescripció i 
després no li va ordenar a la constructora amb l’exactitud necessària que fes 
aquesta reparació. 
 
 Quina és la responsabilitat de l’Ajuntament de Cornellà?, doncs cap 
ni una, perquè nosaltres no hem rebut l’obra. L’obra -si recordeu- es fa amb 
càrrec a la urbanització de Millars, per tant, finalment serà finançada pels 
promotors i els propietaris de la urbanització de Millars. Aquesta obra no ha 
estat rebuda, i per tant, ni ha començat el seu termini de garantia, i la opinió 
que personalment tinc com a corresponsable d’EMDUCSA és que la enginyeria 
i la constructora hauran d’abonar la modificació, la correcció i la solució 
definitiva de la rotonda. 
 
 He de dir que aquesta solució tècnica era la més complexa però la 
més útil, perquè hi ha moltíssima pendent i hi ha una distància petita, per 
tant, tenies dues opcions, fer un carrer així o fer una rotonda aquí i d’aquesta 
forma reduïes la pendent d’aquesta part i d’aquesta  altra.  
 
 Per tant, s’ha fet la solució tècnicament més difícil però la més útil 
per a la gent, i, per tant, en aquest sentit sí que penso que la solució és bona. 
No pagarem i, per suposat, que demanarem responsabilitats, però també amb 
tranquil·litat i serenitat perquè en aquest moment, penso que no hi ha res a 
perdre, s’ha de fer bé i s’ha d’acabar bé l’obra, i la posició meva és –i així he 
donat instruccions- que fins que no hi hagi una solució consensuada entre 
l’Àrea Metropolitana que té enginyers, -a l’Ajuntament per desgràcia no tenim 
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aquest tècnic-  el taller d’arquitectura que té l’encàrrec, la constructora no 
simplement farà la solució. Per pressió nostra finalment han hagut reunions i 
el divendres ens vam posar d’acord,  jo espero i desitjo que aquesta sigui 
l’última vegada que això passa i, d’alguna forma, ens ha de quedar una 
experiència que jo penso que és molt important, que si continuem adjudicant 
les obres sempre a l’oferta més barata no podem triar a qui adjudiquem les 
obres, i haurem de buscar alguna fórmula -que serà la que sigui-, de manera 
que si una empresa per ics o per zeta no ha fet bona feina, podríem tenir 
alguns recursos perquè en el futur no pugui portar-se una obra, malgrat sigui 
la més barata. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Antonio Martínez Flor, com 
a Regidor-Delegat de l’Àrea de Via Pública, Manteniment i Serveis, per 
manifestar que pel que fa a la pregunta de Fecsa, en principi nosaltres tenim 
una carta de Fecsa que diu que els trenats que passen pels balcons dels 
habitatges no són perillosos –tampoc podien dir una altra cosa- i els cables 
que passen al costat de les fustes aquestes i els ferros tampoc. 
 
 També haig de dir que hi ha una llei de l’any 1947 que no ha 
derogat ningú que dóna la prioritat a Fecsa sobre les demés. 
 
 Les companyies elèctriques quan tenen cables per un lloc, és 
l’ajuntament o la propietat privada qui ha de pagar el cost de treure això. 
 
 Per tant, en principi no són perilloses, tenim un escrit de Fecsa que 
ho diu perquè els veïns ho van preguntar i hem arribat a un acord amb ells, 
encara que no són partidaris de soterrar les línies quan l’ajuntament fa obres i 
fa un carrer que tenen aquests pals, l’ajuntament fa l’obra civil i ells agafen i 
costegen els diners que costi posar el cables per dintre. Aquest és l’acord al 
qual hem arribat, ens estalviem el tema, com a la carretera d’Esplugues i uns 
altres llocs. 
 
 Tot seguit pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, 
com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar en primer lloc, que 
vol demanar disculpes al Sr. Alcalde, per ferir la seva sensibilitat amb la meva 
citació popular, jo que soc una personal del poble i m’enorgulleixo d’això. 
 
 Dir-li també que si trepitja carrer i comprova el que la ciutadania 
pensa, estan bastant farts de què les indecències més grans polítiques 
s’emboliquin en paper de cel·lofana i bona educació. Per tant, si m’he 
extralimitat en la meva apreciació, la veritat demano disculpes, però aqueixa 
era la veritable intenció de la meva intervenció.  
 
 Dit això, hi ha varis temes que he tramès al Sr. Martínez Flor en la 
Comissió d’Obres i Urbanisme i Via Pública sobre un col·lectiu de Fonsanta. 
Ell immediatament m’ha donat contestació, per la qual cosa li dono les 
gràcies, però vull dir-li que tramesa aquesta informació als veïns, sembla que 
no hi estiguin d’acord, per tant, jo les repetiré en el Ple perquè comprovi si de 
veritat això que m’ha dit es fa, s’està fent, no sigui que no s’estigui fent, com 
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succeeix a l’Almeda que es veritat que no s’escombra al voltant dels 
contenidors. Ara darrerament sembla que es faci més, però va haver-hi una 
temporada que no. 
 
 Aleshores li torno a dir en el Ple el que aquests veïns m’han dit, que 
hi ha arbres que no es fumiguen ni es poden des de fa molt temps i que tenen 
bitxos. Hi ha unes clavegueres que permanentment, per un tema o per altre 
estan malament -m’ha dit el Sr. Martínez que no pertanyen a l’Ajuntament, 
que són de terreny de la Generalitat, no ho sé- la qüestió és que jo transmeto 
aquí el problema perquè els que no són responsables són els veïns, ja què 
aquestes clavegueres estan en el carrer, en la mitjana.  
 
 El carrer Baix Ebre va estar tres dies sense aigua -i ho torno a dir 
aquí- però com ell ja m’ha donat la contestació simplement ho dic. Es queixen 
també de la neteja dels carrers, que no passen a escombrar amb la freqüència 
que es diu en l’informe que m’ha passat el Sr. Martínez. Jo simplement 
demano que es comprovi si això és cert, i si és així, jo ho transmeto a ells. 
 
 Hi ha un tema que no ho vaig fer en aquesta Comissió, perquè no 
pertanyia a la Comissió,  i també forma part d’aquestes queixes, i donat que la 
nostra Regidora no va assistir a la Comissió de Serveis a la Persona la faig 
aquí en el Ple i és una pregunta que m’agradaria que se’m contestés si és 
possible o sinó per escrit.  
 
 Se m’ha dit que el Consultori Mèdic va estar tancat des del 24 de 
desembre al 7 de gener. Crec que això depèn de la Generalitat, però volem 
saber o que l’Ajuntament s’interessi, per saber què és el que ha passat, per 
què tanquen tants dies i quina solució se li dóna a les persones que estan 
malaltes. Per tant, si és així -i crec que de veritat és així- l’Ajuntament hauria 
de traslladar una queixa a la Generalitat per manca de serveis. Res més. 
  
 Acte seguit pren la paraula la Regidora del Grup Municipal d'ICV-
EA-EPM, senyora Enriqueta Pardo Lanuza, per manifestar que avui hem 
quedat amb el doctor Bayona que és el Director de l’ICS, per fer una reunió 
amb totes les entitats dels barris per parlar d’aquests temes. És veritat que 
com l’ambulatori de Martí i Julià comparteix l’ambulatori d’Almeda i 
l’ambulatori de Fonsanta,  la persona que sigui titular quan estigui malalta o 
faci vacances, no es cobreix. Ells han demanat ja un augment de plantilla, 
l’estan esperant perquè en aquests moments la Generalitat s’està organitzant i 
estan esperant que això arribi, però bé, ho estem intentant perquè hi ha hagut 
una campanya de peticions dirigides a Costa Ponent demanant tota una sèrie 
de reivindicacions d’atenció primària en els barris. Estem esperant que això 
comenci a funcionar, hem buscat un marc per discutir aquests temes. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Antonio Martínez Flor, com a 
Regidor-Delegat de l’Àrea de Via Pública, Manteniment i Serveis, per 
manifestar que vol dir dues coses. Una, que el que et vaig passar està 
comprovat pels inspectors i, per tant, és així, una altra cosa és la percepció 
que puguin tenir els veïns. En quant a les clavegueres, ells, pel fet d’haver 
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comprat uns pisos de protecció oficial, no vol dir que l’administració sempre 
els hi hagi de pagar coses. L’escomesa des de l’escala a la xarxa de 
clavegueram municipal depèn dels propietaris i sempre ha depès dels 
propietaris, que en el seu dia fossin pisos de protecció oficial no vol dir res. La 
Generalitat durant temps va anar arreglant coses, amb quina prioritat? Doncs 
una prioritat molt estranya, ho va fer però no tenia perquè fer-ho,  tenien que  
ser els propietaris, i nosaltres el que no farem és -perquè seria totalment 
discriminatori amb la resta de veïns de Cornellà- arreglar  a aquesta gent una 
cosa que a la resta de veïns no els hi fem. Per això no ho farem,  ho han de fer 
ells o que ho faci qui vulgui, però l’Ajuntament no pot fer-ho. 
 
  
 Intervé el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per manifestar que el 
problema és que hi ha una xarxa de clavegueram municipal, i que la xarxa de 
clavegueram sí que la ha de reparar l’Ajuntament, però la connexió de 
cadascuna de les finques amb la xarxa de clavegueram depèn de cada 
comunitat de veïns, això en Fonsanta, en Sant Ildefons, en l’Almeda i en tots 
els barris.  
 
 
 
 
 
 
 
 I no havent-hi més assumptes a tractar, s'aixeca la sessió a 
indicació de la Presidència, quan són les vint-i-dues hores i cinc minuts, de la 
qual s’estén la present acta, que és signada per l'Alcalde-President, juntament 
amb mi, la Secretària General, que ho certifico. 


